
Acta del Ple

Identificació de la sessió

Sessió: PLE ORDINARI 27/10/2022
Ens: Ajuntament de Santa Bàrbara

PleÒrgan: 
OrdinàriaCaràcter: 

Antonio Ollés MolíasPresident/a: 
Isabel Verge CaballéSecretari/ària: 

27 d'octubre de 2022Dia: 
19:00Hora d'inici: 

21:12Hora de finalització: 
Saló de PlensLloc: 

Assistents:

Sra. Laia Pla Coto (JUNTS)
Sra. Ana Maria Panisello Arasa (JUNTS)
Sr. Agustí Espuny Fluixà (JUNTS)
Sr. Manel Crespo Liñan (ERC-AM)
Sra. Maria Elena Estarlich Arasa (ERC-AM)
Sr. Adrián García Mármol (MAP - MTE - ECG)
Sra. Eva Franch Cases (PSC - CP)
Sr. Joaquim Martí Llombart (Regidors no adscrits)
Sra. Maria Àngels Bayerri Muria (Regidors no adscrits)

Excusen la seva assistència:

Sra. Maria Isabel Garcia León (MAP - MTE - ECG)

ACORDS

 SECRETARIA

APROVACIÓ ACTA DEL PLE ORDINARI 30/06/20221. 

Votació:
S'aprova per unanimitat dels membres presents de la Corporació i que legalment el
componen.

APROVACIÓ ACTA DEL PLE EXTRAORDINARI 04/08/20222. 

Votació:
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S'aprova per unanimitat dels membres presents de la Corporació i que legalment el
componen.

 ALCALDIA

DACIÓ DE COMPTE DELS DECRETS DE LA PRESIDÈNCIA DEL NÚM. 138 AL NÚM. 1863. 
DE 2022
Es dóna compte, en compliment de l'article 42 del Reglament d'organització, funcionament i
règim jurídic de les corporacions locals, aprovat per Reial Decret 2568/1986 de 28 de
novembre, de les resolucions de la Presidència/Alcaldia, del núm. 138 al núm. 186 de 2022,
amb un total de 49.

Detall dels Decrets
Núm.
decret

Data Unitat Assumpte

2022-
0000138

1 d'agost
de 2022

À r e a
Secretaria

Convocatòria de 'PLE EXTRAORDINARI 04/08/2022'

2022-
0000139

2 d'agost
de 2022

À r e a
Secretaria

Convocatòria de 'JUNTA DE GOVERN LOCAL 04/08/2022'

2022-
0000140

3 d'agost
de 2022

À r e a
Secretaria

Proposta relació provisional aspirants 'BORSA DE TREBALL DIRECTOR
ESCOLA MUNICIPAL DE MÚSICA'

2022-
0000141

5 d'agost
de 2022

À r e a
Secretaria

Resolució 'Cardona Cid, Patrici - sol·licitud reincorporació al 100% de la
jornada'

2022-
0000142

5 d'agost
de 2022

À r e a
Secretaria

Sol·licitud excedència voluntària - Dolors Casadó Papiol 2022-2023

2022-
0000143

5 d'agost
de 2022

À r e a
intervenció

Aprovació dels pagaments

2022-
0000144

5 d'agost
de 2022

À r e a
Secretaria

Contractació personal laboral temporal

2022-
0000145

10 d'agost
de 2022

À r e a
Secretaria

BAIXA INSCRIPCIÓ INDEGUDA PADRÓ HABITANTS.EXP. 1/22
(RESOLUCIÓ FINAL)

2022-
0000146

10 d'agost
de 2022

À r e a
Secretaria

BAIXA INSCRIPCIÓ INDEGUDA PADRÓ HABITANTS . EXP 2/22
(RESOLUCIÓ FINAL)

2022-
0000147

12 d'agost
de 2022

À r e a
Secretaria

Llicència de divisió horitzontal de l'immoble situat al c/ Major, 115

2022-
0000148

12 d'agost
de 2022

À r e a
Secretaria

Proposta relació definitiva d'aspirants 'BORSA DE TREBALL DIRECTOR
ESCOLA MUNICIPAL DE MÚSICA'

2022-
0000149

17 d'agost
de 2022

À r e a
Secretaria

BAIXA INSCRIPCIÓ INDEGUDA PADRÓ HABITANTS . EXP 3/22

2022-
0000150

17 d'agost
de 2022

À r e a
Secretaria

Convocatòria de 'JUNTA DE GOVERN LOCAL 18/08/2022'

2022-
0000151

17 d'agost
de 2022

À r e a
Secretaria

Llicència divisió horitzontal

2022-
0000152

29 d'agost
de 2022

À r e a
intervenció

Aprovació de nòmines d'agost de 2022 i altres despeses

2022-
0000153

30 d'agost
de 2022

À r e a
Secretaria

Convocatòria de 'JUNTA DE GOVERN LOCAL 01/09/2022'

2022- 31 d'agost À r e a Constitució borsa 'BORSA DE TREBALL DIRECTOR/A ESCOLA
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0000154 de 2022 Secretaria MUNICIPAL DE MÚSICA'

2022-
0000155

7  d e
setembre
de 2022

À r e a
Secretaria

Contractació personal laboral temporal, amb caràcter urgent- Peó brigada

2022-
0000156

7  d e
setembre
de 2022

À r e a
Secretaria

Contractació personal laboral temporal, amb caràcter urgent-guàrdia
municipal

2022-
0000157

7  d e
setembre
de 2022

À r e a
Secretaria

Contractació personal laboral temporal, amb caràcter urgent- Peó brigada

2022-
0000158

8  d e
setembre
de 2022

À r e a
Secretaria

2022/35/SU - Subministrament de les rajoles per als vestuaris, cambres
higièniques, magatzem i accessos de la nau polivalent.

2022-
0000159

9  d e
setembre
de 2022

À r e a
Secretaria

Resolució de rectificació de l’acta de cessament definitiu del Secretari-
Interventor per nomenament d’altre lloc de destinació al concurs unitari

2022-
0000160

1 3  d e
setembre
de 2022

À r e a
Secretaria

Convocatòria de 'JUNTA DE GOVERN LOCAL 15/09/2022'

2022-
0000161

1 4  d e
setembre
de 2022

À r e a
intervenció

Aprovació Línies Fonamentals del Pressupost 2023

2022-
0000162

1 5  d e
setembre
de 2022

Registre Vehicle abandonat al carrer Pompeu Fabra del municipi de Santa Bàrbara

2022-
0000163

1 5  d e
setembre
de 2022

Registre Vehicle abandonat al carrer Pau Casals del municipi de Santa Bàrbara

2022-
0000164

1 6  d e
setembre
de 2022

À r e a
intervenció

Incoació de l'expedient de Compte General 2021

2022-
0000165

1 6  d e
setembre
de 2022

À r e a
Secretaria

RECONEIXEMENT DE TRIENNI - OLIVE MONLLAU, MARIA

2022-
0000166

1 6  d e
setembre
de 2022

À r e a
Secretaria

APROVACIÓ SOL·LICITUD D'EXCEDÈNCIA VOLUNTÀRIA - CARDONA
CID, PATRICI

2022-
0000167

1 9  d e
setembre
de 2022

À r e a
intervenció

Aprovació dels pagaments

2022-
0000168

2 0  d e
setembre
de 2022

À r e a
intervenció

Concertació d’una operació de crèdit a llarg termini

2022-
0000169

2 6  d e
setembre
de 2022

À r e a
Secretaria

SUBVENCIÓ DEL DEPARTAMENT D'EDUCACIÓ PER L'ESCOLA DE
MÚSICA CURS 2020-2021

2022-
0000170

2 9  d e
setembre
de 2022

À r e a
Secretaria

DECRET D'INICI D'EXPEDIENT DISCIPLINARI - 2022/01

2022-
0000171

2 9  d e
setembre
de 2022

À r e a
intervenció

Aprovació de nòmines de setembre de 2022

3 0  d e
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2022-
0000172

setembre
de 2022

À r e a
Secretaria

DECRET D'INCOACIÓ D'EXPEDIENT DISCIPLINARI - 2022/01

2022-
0000173

3 0  d e
setembre
de 2022

À r e a
Secretaria

Retirada de vehicles en propietats privades - C/ Sant Ramon

2022-
0000174

4 d'octubre
de 2022

À r e a
Secretaria

Inici d’ordre d’execució per mantenir les condicions normals de seguretat i
salubritat al C. Lleida, 12-14

2022-
0000175

4 d'octubre
de 2022

À r e a
Secretaria

Convocatòria de 'JUNTA DE GOVERN LOCAL 06/10/2022'

2022-
0000176

7 d'octubre
de 2022

À r e a
Secretaria

PROPOSTA ASSIGNACIÓ CODI IDENTIFICATIU LLOC DE TREBALL

2022-
0000177

7 d'octubre
de 2022

À r e a
Secretaria

Expedient modificació Oferta pública per a l’estabilització d’ocupació
temporal

2022-
0000178

1 0
d'octubre
de 2022

À r e a
intervenció

Aprovació dels pagaments

2022-
0000179

1 4
d'octubre
de 2022

À r e a
intervenció

Aprovació dels pagaments

2022-
0000180

1 8
d'octubre
de 2022

À r e a
Secretaria

Resolució del contracte de subministrament 2022/40/SU que l’Ajuntament
de Santa Bàrbara té formalitzat per a l’adquisició d’equipament informàtic.

2022-
0000181

1 8
d'octubre
de 2022

À r e a
Secretaria

Convocatòria de 'JUNTA DE GOVERN LOCAL 20/10/2022'

2022-
0000182

1 9
d'octubre
de 2022

À r e a
Secretaria

RESOLUCIÓ RECUSACIÓ INSTRUCTOR I SECRETÀRIA DE L’
EXPEDIENT DISCIPLINARI

2022-
0000183

2 0
d'octubre
de 2022

À r e a
Secretaria

Resolució RECONEIXEMENT DE TRIENNIS – PLA ARASA, AMAYA

2022-
0000184

2 0
d'octubre
de 2022

À r e a
Secretaria

Resolució RECONEIXEMENT DE TRIENNIS – MARCO PONS, JORDI

2022-
0000185

2 0
d'octubre
de 2022

À r e a
Secretaria

Resolució RECONEIXEMENT DE TRIENNIS – CID FAVÁ, M. PILAR

2022-
0000186

2 0
d'octubre
de 2022

À r e a
Secretaria

Resolució RECONEIXEMENT DE TRIENNIS – VALLDEPÉREZ
CASTELLS, YOLANDA

APROVACIÓ PROVISIONAL MODIFICACIÓ PUNTUAL DE LES NORMES SUBSIDIÀRIES4. 
DEL MUNICIPI DE SANTA BÀRBARA REFERENT A L'AMPLIACIÓ DE SÒL INDUSTRIAL
PER AL CREIXEMENT DE L'EMPRESA INCAME

El Sr. Alcalde, es tracta de la modificació puntual de les Normes Subsidiàries que va en
paral·lel amb el punt següent, són dues modificacions que van néixer juntes i que les tractarem
en aquesta sessió Plenària. Si es recorden al passat Ple vam fer l’aprovació inicial, i una
vegada passat el període d’exposició pública, sense que s’hagi rebut cap reclamació o
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al·legació, avui presentem al Ple la seva aprovació provisional dels expedients, a continuació la
CUTE acabarà de fer les modificacions que es considerin oportunes, si n’hi ha cap i els
aprovarà definitivament.
 
El Sr. Alcalde dona la paraula al Sr. Martí.
 
El Sr. Martí, regidor no adscrit, només una apreciació en el passat Ple en que es va aprovar
inicialment aquesta modificació per ampliació del sòl industrial de l’empresa INCAME, vam
votar a favor, però hem parlat amb una sèrie de veïns de la zona, ja que va haver una mica de
problema pel tema del soroll, haurem d’estar al damunt, mirar que no molesti. Votarem a favor.
 
El Sr. Alcalde, l’ampliació és per traslladar la producció més lluny del poble, esperem que
representi una millora.
 
El Sr. Alcalde dona la paraula a la Sra. Franch.
 
La Sra. Franch, representant del grup municipal del PSC, volia comentar que votarem a favor i
esperem que aquest augment de producció també comporti un augment de llocs de treball,
perquè actualment, si no m’equivoco, INCAME està en un ERTE, per tant, esperem que la
situació millori.
 
El Sr. Alcalde, exacte, fa uns dies tenien un pic de producció i ara estan en un ERTE els hauran
baixat les comandes, esperem que remunti la situació i imagino que l’empresa fa aquesta
inversió amb la perspectiva que la cosa millori.

Votació:
S'aprova per unanimitat dels membres presents de la Corporació i que legalment el
componen.

Fets

1. Que en data 04 d’agost de 2022, el Ple de la Corporació va aprovar inicialment la modificació
puntual de les Normes Subsidiàries del municipi de Santa Bàrbara, referent a l’ampliació de sòl
industrial per al creixement de l’empresa INCAME, consistent en l’establiment d’uns nous
paràmetres urbanístics per permetre una nova implantació industrial, projecte redactat per l’
estudi Bel Arquitectura i Urbanisme SLP.
 
2. Que l’aprovació inicial sobre la modificació puntual de les Normes Subsidiàries ha estat
exposada al públic mitjançant anunci publicat al Butlletí Oficial de la Província número CVE
2022-07434 del dia 18 d’agost de 2022, al Diari l’Ebre del dia 26 d’agost de 2022, a l’e-tauler
de l’Ajuntament i als ajuntament confrontants amb el terme municipal de Santa Bàrbara, sense
que en el termini d’un mes d’exposició pública s’hagi presentat cap reclamació o al·legació.

Fonaments de dret
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Pla Territorial de les Terres de l’Ebre, aprovat pel Govern de la Generalitat en data 27 de
juliol de 2010 i publicada al DOGC núm. 5696 de data 19 d’agost de 2010.
Llei 3/2012, del 22 de febrer, de modificació del tex refós de la Llei d’urbanisme.
Decret Legislatiu 1/2010, de 3 d’agost, pel qual s’aprova el Reglament sobre protecció
de la legalitat urbanística.
Decret 305/2006, de 18 de juliol, pel qual s’aprova el Reglament de la Llei d’urbanisme.

En conseqüència, :S'ACORDA

PRIMER. Aprovar provisionalment el projecte de modificació puntual de les Normes
Subsidiàries referent a l’ampliació de sòl industrial per al creixement de l’empresa INCAME,
consistent en l’establiment d’uns nous paràmetres urbanístics per permetre una nova
implantació industrial.
 
SEGON. Donar trasllat de la modificació de les Normes Subsidiàries, provisionalment
aprovada, juntament amb còpia de l’expedient administratiu, a la Comissió Territorial d’
Urbanisme de les Terres de l’Ebre, instant la seva definitiva aprovació.

Règim de recursos:

Si es vol impugnar la present resolució, que posa fi a la via administrativa, procedeix interposar
recurs contenciós administratiu davant el Jutjat Contenciós Administratiu de Tarragona, en el
termini de dos mesos a comptar de l'endemà de la seva notificació.
 
Alternativament i de forma potestativa, es pot interposar recurs de reposició davant el mateix
òrgan que l’ha dictat, en el termini d’un mes a comptar de l'endemà de la seva notificació.

APROVACIÓ PROVISIONAL MODIFICACIÓ PUNTUAL DE LES NNSS DE SANTA5. 
BÀRBARA ÀMBIT PLA PARCIAL URBANÍSTIC BARRANC DE LLEDÓ

El Sr. Alcalde, es tracta de la modificació puntual de les Normes Subsidiàries que va en
paral·lel amb el punt anterior, com ja he dit són dues modificacions que van néixer juntes i que
les tractarem en aquesta sessió Plenària. Igual que en el punt anterior al Ple del mes de juny
vam fer l’aprovació inicial, i una vegada passat el període d’exposició pública, sense que s’hagi
rebut cap reclamació o al·legació, avui presentem al Ple la seva aprovació provisional dels
expedients, a continuació la CUTE acabarà de fer les modificacions que es considerin
oportunes, si n’hi ha cap i els aprovarà definitivament.

Votació:
S'aprova per unanimitat dels membres presents de la Corporació i que legalment el
componen.
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Fets

1. Que en data 30 de juny 2022, el Ple de la Corporació va aprovar inicialment la modificació
puntual de les Normes Subsidiàries del municipi de Santa Bàrbara, referent a l’ampliació dels
sòls destinats a l’activitat industrial de l’àmbit del Pla parcial urbanístic del barranc de Lledó per
crear una major parcel·la industrial per a noves instal·lacions de l’empresa existent AVIFOOD
SL, projecte redactat pels arquitectes Xavier i Elisenda Sales.
 
2. Que l’aprovació inicial sobre la modificació puntual de les Normes Subsidiàries ha estat
exposada al públic mitjançant anunci publicat al Butlletí Oficial de la Província número CVE
2022-06103 del dia 14 de juliol de 2022, al Diari l’Ebre del dia 8 de juliol de 2022, a l’e-tauler de
l’Ajuntament i als ajuntament confrontants amb el terme municipal de Santa Bàrbara, sense que
en el termini d’un mes d’exposició pública s’hagi presentat cap reclamació o al·legació.

Fonaments de dret

Pla Territorial de les Terres de l’Ebre, aprovat pel Govern de la Generalitat en data 27 de
juliol de 2010 i publicada al DOGC núm. 5696 de data 19 d’agost de 2010.
Llei 3/2012, del 22 de febrer, de modificació del tex refós de la Llei d’urbanisme.
Decret Legislatiu 1/2010, de 3 d’agost, pel qual s’aprova el Reglament sobre protecció
de la legalitat urbanística.
Decret 305/2006, de 18 de juliol, pel qual s’aprova el Reglament de la Llei d’urbanisme.

En conseqüència, :S'ACORDA

PRIMER. Aprovar provisionalment el projecte de modificació puntual de les Normes
Subsidiàries, referent a l’ampliació dels sòls destinats a l’activitat industrial de l’àmbit del Pla
parcial urbanístic del barranc de Lledó per crear una major parcel·la industrial per a noves
instal·lacions de l’empresa existent AVIFOOD SL.
 
SEGON. Donar trasllat de la modificació de les Normes Subsidiàries, provisionalment
aprovada, juntament amb còpia de l’expedient administratiu, a la Comissió territorial d’
urbanisme de les Terres de l’Ebre, instant la seva definitiva aprovació.

Règim de recursos:

Si es vol impugnar la present resolució, que posa fi a la via administrativa, procedeix interposar
recurs contenciós administratiu davant el Jutjat Contenciós Administratiu de Tarragona, en el
termini de dos mesos a comptar de l'endemà de la seva notificació.
 
Alternativament i de forma potestativa, es pot interposar recurs de reposició davant el mateix
òrgan que l’ha dictat, en el termini d’un mes a comptar de l'endemà de la seva notificació.
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PROPOSTA D'APROVACIÓ PROVISIONAL DE LES BASES REGULADORES DE LA6. 
PARTICIPACIÓ EN ELS PREMIS AL MÈRIT ESPORTIU DEL MUNICIPI DE SANTA BÀRBARA

El Sr. Alcalde, aquesta iniciativa té el seu origen en una proposta dels regidors no adscrits, en
el sentit de fer una Gala de l’Esport per premiar cada any als esportistes planers que hagin
obtingut algun resultat destacable. Justament ahir es va fer una comissió de Fires i Esports i ja
es va explicar amb més detall el contingut de les bases que han de servir per constituir el jurat i
per fer la designació de quins serien el premiat o premiats. Molts pobles ho fan, una gala a final
d’any per premiar els esportives, bé sigui de caràcter individual o d’equip.
 
El Sr. Alcalde dona la paraula al Sr. Martí.
 
El Sr. Martí, regidor no adscrit, agraïts de que aquesta proposta tiri endavant, de fet sempre
que hem fet propostes han estat per afavorir el municipi de Santa Bàrbara, jo no vaig poder
assistir però la regidora no adscrita Sra. Bayerri, que va assistir em va dir que es va comentar
el tema de celebrar-ho cada dos anys, que era la nostra proposta, però vostè i la regidora d’
esports vam dir que es fes cada any i que si un any es queda desert no passa res.
Esportivament al nostre poble tenim els esportistes que tenim i veiem bé el fet de poder-se
celebrar cada any. Creiem que és important fomentar l’esport local amb aquestes iniciatives.
Va ser una proposta nostra però crec que hem d’estar orgullosos perquè és una proposat per a
tot el poble.
 
El Sr. Alcalde dona la paraula a la Sra. Franch.
 
La Sra. Franch, representant del grup municipal del PSC, és una bona proposta, per tant,
votarem a favor, i tot el que sigui incentivar a la gent a fer esport i poder-la gratificar per fer-ho,
benvingut sigui.
 
El Sr. Alcalde dona la paraula al Sr. Garcia.
 
El Sr. Garcia, representant del grup municipal del MAP, votarem a favor, perquè és una bona
cosa i incentivar l’esport, a la gent i sobretot a la gent jove és important.
 
El Sr. Alcalde dona la paraula al Sr. Crespo.
 
El Sr. Crespo, representant del grup municipal d’ERC, com han dit la resta de companys és una
molt bona proposta, l’esport és una cosa molt important en la vida de qualsevol persona i que
es reconegui l’esforç i que a més hagin portat el nom de Santa Bàrbara per arreu, i no se’l hagi
reconegut ara això serà possible gràcies a aquest premi.  
 
El Sr. Alcalde, totalment d’acord amb el que han dit, és una proposta que van fer els regidors
no adscrits, però si s’aprova per unanimitat, passarà a ser una proposta de tots els grups del
Consistori.

Votació:
S'aprova per unanimitat dels membres presents de la Corporació i que legalment el
componen.
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Fets

Aquest Ajuntament està tramitant l’aprovació de les Bases reguladores de la participació  en els
Premis al Mèrit Esportiu del municipi de Santa Bàrbara.
 
Consta en l'expedient l'Informe de la Secretària de l'Ajuntament de conformitat amb l'art. 3 del
Reial Decret 128/2018, de 16 de març, pel qual es regula el règim jurídic dels funcionaris
d'Administració Local amb habilitació de caràcter nacional.

Fonaments de dret

Els articles 4.1.a) de la Llei 7/1985, de 2 d'abril, Reguladora de les Bases del Règim
Local (LBRL), i 128 de la Llei 39/2015, d'1 d'octubre, del Procediment Administratiu
Comú de les Administracions Públiques (LPAC), atribueixen als Municipis la potestat
reglamentària. En virtut d'aquesta facultat, les entitats locals tenen capacitat per
desenvolupar, dins de l'esfera de les seves competències, el que es disposa en les lleis
estatals o autonòmiques, podent dictar disposicions administratives de caràcter general i
de rang inferior a llei, sense que, en cap cas, aquestes disposicions puguin contenir
preceptes contraris a les lleis.

 

L'objecte de les Bases que ara es proposa aprovar regula una matèria que és
competència d’aquest ens local d'acord amb els articles 25 i 26 de la Llei 7/85, de 2 d’
abril, reguladora de les bases del règim local, l’Ajuntament té competència en matèria d’
activitats esportives.

 

El procediment per l'aprovació de la norma és el previst en l'art. 49 de la LBRL i els art.
60 i ss del Decret 179/1995, de 13 de juny, pel qual s'aprova el Reglament d'obres,
activitats i serveis dels ens locals.

 

El Ple de la Corporació és l’òrgan competent per aprovar-la, en els termes del que
disposen els arts. 22 de la LBRL.

 

El quòrum exigit per aprovar-la és de la majoria simple dels membres presents, en els
termes del que disposa l’art. 47.1 de la LBRL, llevat de l'aprovació del Reglament
orgànic propi que tal i com preveu l'art. 47.2.f)  de la LBRL requereix majoria absoluta.

 

L'art. 10 de la Llei 19/2014, del 29 de desembre, de transparència, accés a la informació
pública i bon govern
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Llei 39/2015, d'1 d'octubre, del procediment administratiu comú de les Administracions
Públiques.

En conseqüència, :S'ACORDA

Primer.- Aprovar inicialment les Bases reguladores de la participació  en els Premis al Mèrit
Esportiu del municipi de Santa Bàrbara, el text de les quals s'adjunta com Annex.
 
Segon.- Sotmetre el present acord a informació pública per un termini de 30 dies hàbils a fi que
els interessats puguin examinar l'expedient i presentar les reclamacions i suggeriments que
estimin oportuns.
 
L'anunci s'exposarà en el Butlletí Oficial de la província, en el Diari Oficial de la Generalitat de
Catalunya, a un dels mitjans de comunicació escrita diària, a la seu electrònica municipal, així
com en el portal de transparència d'aquest Ajuntament
 
El termini d’informació pública començarà a comptar des de l’endemà de la darrera de les
publicacions oficials abans esmentades.
 
Tercer.- Finalitzat el termini d'exposició pública, en cas que no es presentin reclamacions o
al·legacions, s'entendrà definitivament adoptat l'acord, fins aleshores provisional, sense
necessitat de nou acord plenari. En aquest cas, l’acord inicial elevat a definitiu juntament amb
el text íntegre de les bases s’han de publicar al BOP, a la seu electrònica municipal. També es
publicarà al DOGC la referència del BOP en què es publiqui el text íntegre i al portal de
transparència el text íntegre de les bases.
 
Així mateix s’ha de trametre l’acord d’aprovació definitiva i la còpia íntegra i fefaent del text
definitiu de l’ordenança aprovada a l’Administració de l’Estat i a la Generalitat de Catalunya.
 
Les Bases entraran en vigor una vegada publicades íntegrament i quan hagi transcorregut el
termini establert a l'art. 65.2 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases de règim
local.

Règim de recursos:

Si es vol impugnar la present resolució, que posa fi a la via administrativa, procedeix interposar
recurs contenciós administratiu davant el Jutjat Contenciós Administratiu de Tarragona, en el
termini de dos mesos a comptar de l'endemà de la seva notificació.
 
Alternativament i de forma potestativa, es pot interposar recurs de reposició davant el mateix
òrgan que l’ha dictat, en el termini d’un mes a comptar de l'endemà de la seva notificació
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 INTERVENCIÓ

APROVACIÓ DEL COMPTE GENERAL 20217. 

El Sr. Alcalde, el passat 26 de setembre es va fer la comissió especial de comptes, a la qual
van assistir alguns de vostès, i ja es va fer l’explicació detallada del Compte General del 2021.
Això és ni més ni menys que l’informe de com estaven els comptes municipals a 31 de
desembre de 2021. Vol dir que de tots aquests números que ara els comentaré, ja han passat
10 mesos, però es tracta d’un tràmit que és d’obligat compliment per a tots els ajuntaments, i
cal tenir-lo aprovat pel Ple. Els números més destacables  de l’informe són:
 
Balanç de situació: en tancar l’exercici hi ha un actiu de 12.514.002,04 euros, amb un passiu de
12.514.002,04 euros i un resultat de l’exercici de -74.528,89 euros.
Compte de resultat econòmic patrimonial: el qual en tancar l’exercici presenta un resultat de
-74.528,89 euros.
Liquidació del pressupost: en tancar l’exercici hi ha uns drets pendents de cobrament de
1.222.494,96 euros, unes obligacions pendents de pagament de 207.628,03 euros, i un resultat
pressupostari ajustat de 48.068,59 euros.
El patrimoni net: mostra la variació del patrimoni net durant l’exercici, es parteix d’un patrimoni
net de 12.102.650,35 euros i al final de l’exercici hi ha un patrimoni net de 12.092.424,14 euros,
per tant, ha baixat en 10.000,00 euros.
Estat de fluxos d’efectiu: el qual presenta els cobraments i pagaments que hi ha hagut en l’
exercici de manera que partint d’unes existències inicials de 808.972,04 euros i s’arriba a unes
existències finals de 445.993,56 euros, per tant mitjançant la incorporació de romanents es va
fer modificacions de crèdit, a l’igual que enguany.
 
El Sr. Alcalde dona la paraula al Sr. Martí.
 
El Sr. Martí, regidor no adscrit, els regidors que vam assistir a la Comissió especial de comptes
van rebre una bona explicació per part del tècnic d’intervenció i la pregunta va ser l’Ajuntament
pressupostàriament està bé?, i en va dir que si, per tant confiem en la seva explicació, com
sempre hem confiat amb tots els tècnics.

Votació:
S'aprova per majoria absoluta amb els vots favorables dels quatre membres de Junts per
Santa Bàrbara, dos d'ERC, un del MAP i dos dels regidors no adscrits i una abstenció del
PSC.

Fets

1. L’alcalde ha resol iniciar l’expedient d’aprovació del Compte General així com encarregar a la
secretaria intervenció l’emissió de l’informe corresponent.
 
2. La interventora ha emès informe favorable.
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3. La Comissió Especial de Comptes ha informat favorablement l’expedient del Compte
General.
 
4. L’expedient del Compte General s’ha sotmès a informació pública i no s’han presentat
objeccions o reclamacions.

Fonaments de dret

1. La Regla 44 de l’Ordre HAP/1781/2013, de 20 de setembre, per la qual s’aprova la Instrucció
del model normal de comptabilitat local (ICAL) estableix que el Compte General de l’entitat local
mostrarà la imatge fidel del patrimoni, de la situació financera, dels resultats i de l’execució del
pressupost.
 
2. L’article 209 del RDL 2/2004, de 5 de març pel qual s’aprova el Text refós de la Llei
reguladora de les Hisendes locals (TRLRHL) i la Regla 45 de la ICAL, estableixen que el
Compte General estarà integrat pel de la pròpia entitats, el dels organismes autònoms i pel de
les societats mercantils de capital íntegrament municipal.
 
3. L’article 211 del RDL 2/2004, de 5 de març pel qual s’aprova el TRLRHL, disposa que els
municipis amb població superior a 50.000 habitants i les entitats locals d’àmbit territorial
superior acompanyaran, a més, al Compte General una memòria justificativa del cost i
rendiment dels serveis públics i una memòria demostrativa del grau en què s’hagin assolit els
objectius programats amb indicació dels previstos i aconseguits amb el cost dels mateixos.
 
4. L’article 212 del RDL 2/2004, de 5 de març pel qual s’aprova el TRLRHL disposa que els
estats i comptes de l’entitat local, així com dels organismes autònoms i de les societat
mercantils amb capital íntegrament de l’entitat local, seran retuts pel seu president abans del 15
de maig de l’exercici següent al qual corresponguin.
 
Afegeix que el Compte General l’ha de formar la Intervenció i que abans de l’1 de juny s’ha de
sotmetre a informe de la Comissió Especial de Comptes.
 
El Compte General amb l’informe de la Comissió Especial de Comptes s’exposarà al públic per
un termini de 15 dies, durant els quals els interessats podran presentar reclamacions,
objeccions o observacions. Una vegada examinats aquests per la Comissió especial i fetes les
comprovacions necessàries, s’emetrà un nou informe.
 
El Compte General se sotmetrà al Ple per a ser aprovat abans de l’1 d’octubre acompanyat
dels informes de la comissió especial i de les reclamacions i objeccions presentades.
 
L’article 223 del TRLRHL disposa que cal retre el Compte General degudament aprovat al
Tribunal de Comptes, abans del 15 d’octubre.
 
El conveni de col·laboració signat el 3 de desembre del 2014 entre el Tribunal de Comptes i la
Sindicatura de Comptes de Catalunya per a la coordinació de la tramesa telemàtica dels
comptes generals de les entitats locals permet que les entitats locals de Catalunya enviïn la
documentació relativa al Compte general mitjançant un únic procediment telemàtic i que es
consideri presentat el Compte general en ambdues institucions a tots els efectes
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5. La regla 45 de la ICAL disposa que els estats que formaran part del Compte General de l’
entitat local i de cadascun dels seus organismes autònoms són el balanç de situació, el compte
del resultat econòmic patrimonial, l’estat de liquidació del pressupost, l’estat de canvis del
patrimoni net, l’estat de fluxos d’efectiu i la memòria. També disposa que caldrà afegir la
següent documentació complementària:
 
- Actes d’arqueig de les existències en caixa a fi d’exercici de la pròpia entitat local i de
cadascun dels seus organismes autònoms.
- Notes o certificacions  de cadascuna de les entitats financeres en relació als seus saldos a
favor de l’entitat local o de l’organisme autònom, a fi d’exercici i agrupats per nom o raó social
de l’entitat bancària. en cas de discrepància entre els saldos comptables   i els bancaris s’
aportarà l’oportú estat de conciliació, autoritzat per l’interventor o òrgan de l’entitat local que
tingui atribuïda la funció de comptabilitat.
 
6. La regla 48 de la ICAL estableix que a més a més dels documents relacionats anteriorment
al Compte General s’hi acompanyaran:
-   Els comptes anuals de les societats mercantils que l’entitat local en tingui una participació
majoritària
- Els comptes anuals de les unitats dependents d’acord amb la Llei orgànica d’Estabilitat
pressupostària i sostenibilitat financera no compreses en l’apartat anterior ni integrades al
Compte General.
 
7. L’article 58 del DL 2/2003, de 28 d’abril pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i
de règim local de Catalunya estableix que correspon a la comissió especial de comptes
l'examen, l'estudi i l'informe dels comptes anuals de la corporació. Afegeix que per a l'exercici
adequat de les seves funcions, la comissió pot requerir, per mitjà de l'alcalde o alcaldessa, la
documentació complementària que consideri necessària i la presencia dels membres i els
funcionaris de la corporació especialment relacionats amb els comptes que s'analitzin.
 
Estableix que la comissió està integrada per membres de tots els grups polítics integrants de la
corporació. El nombre de membres és proporcional a la seva representativitat en l'ajuntament o
igual per a cada grup. En aquest últim cas s'aplica el sistema de vot ponderat.

Les competències de la comissió especial de comptes s'entenen sens perjudici de les que
corresponen al Tribunal de Comptes i a la Sindicatura de Comptes, d'acord amb llur legislació
específica.
 
8. L’article 101.3 del DL 2/2003, de 28 d’abril pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal
i de règim local de Catalunya disposa que el Compte General i la documentació
complementària han d'ésser a disposició dels membres de la comissió, perquè els puguin
examinar i consultar, com a mínim quinze dies abans de la primera de les reunions.
 
9. La regla 49.4 de la ICAL estableix que l’aprovació del Compte General és un acte essencial
per a la fiscalització d’aquesta pels òrgans de control extern, que no requereix la conformitat
amb les actuacions que s’hi reflecteixen, ni genera responsabilitat per raó de les mateixes.
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En conseqüència, :S'ACORDA

Primer. Aprovar definitivament els comptes anuals corresponents a l’exercici 2021, integrats
pels següents documents comptables:

Balanç de situació: en tancar l’exercici hi ha un actiu de 12.514.002,04 euros, un passiu
de 12.514.002,04 euros i un resultat de l’exercici de -74.528,89 euros.

Compte de resultat econòmic patrimonial: el qual en tancar l’exercici presenta un resultat
de -74.528,89 euros.

Liquidació del pressupost: en tancar l’exercici hi ha uns drets pendents de cobrament de
1.222.494,96 euros, unes obligacions pendents de pagament de 207.628,03 euros, i un
resultat pressupostari ajustat de 48.068,59 euros.

Estat de canvis del patrimoni net: mostra la variació del patrimoni net durant l’exercici, es
parteix d’un patrimoni net de 12.102.650,35 euros i al final de l’exercici hi ha un patrimoni
net de 12.092.424,14 euros.

Estat de fluxos d’efectiu: el qual presenta els cobraments i pagaments que hi ha hagut
en l’exercici de manera que partint d’unes existències inicials de 808.972,04 euros i s’
arriba a unes existències finals de 445.993,56 euros.

La memòria: document que completa, amplia i comenta la informació continguda al
balanç, en el compte de resultat econòmic patrimonial i en l’estat de liquidació del
pressupost.

 
Juntament amb la documentació complementària següent:

Acta d’arqueig de les existències en caixa a fi d’exercici de la pròpia entitat local, en
tancar l’exercici hi ha unes existències finals de 445.993,56 euros.

Notes o certificacions   de cadascuna de les entitats financeres en relació als seus
saldos, a favor de l’entitat local o de l’organisme autònom, a final d’exercici i agrupats
per nom o raó social de l’entitat bancària. En cas de discrepància entre els saldos
comptables   i els bancaris s’aportarà l’oportú estat de conciliació, autoritzat per l’
interventor o òrgan de l’entitat local que tingui atribuïda la funció de comptabilitat.

Els estats integrats i consolidats dels comptes determinats pel ple de la corporació.

 
Segon. Retre els esmentats comptes de la corporació, esdevinguts com a resultat de l’exercici
econòmic 2021, a la Sindicatura de Comptes i al Tribunal de Comptes.

Règim de recursos:

Si es vol impugnar la present resolució, que posa fi a la via administrativa, procedeix interposar
recurs contenciós administratiu davant el Jutjat Contenciós Administratiu de Tarragona, en el
termini de dos mesos a comptar de l'endemà de la seva notificació.
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Alternativament i de forma potestativa, es pot interposar recurs de reposició davant el mateix
òrgan que l’ha dictat, en el termini d’un mes a comptar de l'endemà de la seva notificació

MODIFICACIÓ DE CRÈDIT 3/2022 MITJANÇANT TRANSFERÈNCIA DE CRÈDITS8. 

El Sr. Alcalde, no es tracta d’augmentar el pressupost sinó d’una modificació per transferir
diners d’unes partides a unes altres, però sense incrementat el pressupost total, hi ha partides
que s’està acabant l’any i veiem que no s’esgotaran i en canvi d’altres que farem curt.
Bàsicament es tracta de transferir diners a la partides de Festes, i també unes quantitats
menors a la d’Instal·lacions Esportives, Jornades Culturals i Reparacions d’enllumenat, per un
total de 76.000 euros i aquests diners sortiran de partides on està previst que no s’esgotarà tota
la partida com la d’obres de l’Ajuntament, on l’empresa constructora va fer una rebaixa a la
licitació, i també de la partida de personal Capítol 1, on havia uns diners reservats, que no se
gastaran.
 
El Sr. Alcalde dona la paraula al Sr. Martí.
 
El Sr. Martí, regidor no adscrit, és cert que tot ha pujat, però creiem que s’hauria d’haver fet un
càlcul més ajustat, també sabem que la partida que més s’augmenta és la de festes majors,
però venim de dos anys de pandèmia, un que no es van fer festes i l’any passat que es van fer
d’aquella manera, s’havia d’ajudar a totes les entitats que van voler participar en les festes
majors; també veiem bé la modificació de la partida de les Jornades Culturals. L’any 2019 vam
fer una proposta, l’any 2020 vam demanar l’import que s’havia gastat en el lloguer d’equips de
música, la nostra proposta era comprar un equip de música, només l’any 2019 i segur que l’any
2020 es van gastar molts més, perquè es van fer més actes, es van gastar 25.000 euros, ja ho
hem parlat en alguna Comissió Informativa, ho podem parlar amb més calma, però els números
són clars 25.000 euros durant quatre anys són 100.000 euros, només l’equip de música de les
festes de l’any 2019 va costar 15.000 euros, a la fira de l’oli 5.000 euros. Hem fet una nau
polivalent que ha costat molts diners, però amb el preu que valien les carpes en uns anys
estarà amortitzada. Li llancem la proposat i segur que en quatre anys el tindríem més que
amortitzat. Votarem a favor.
 
El Sr. Alcalde dona la paraula a la Sra. Franch.
 
La Sra. Franch, representant del grup municipal del PSC, els hi donaré el nostre recolzament
en aquesta modificació, però si que voldria que m’expliquessin la modificació de la partida de
festes, en què s’augmenta; la partida de l’enllumenat, quin s’arregla.
 
El Sr. Alcalde, les xifres són, la partida de feses majors s’incrementa en 55.000 euros, no fa
referència a unes contractacions sinó a les factures que han arribat les últimes, a mesura que
arriben factures es van pagant però quan la partida està exhaurida per a poder-les pagar s’ha
de fer una modificació. Respecte l’enllumenat s’incrementa en 3.500 euros, són totes les
faroles del poble, comença a tenir una edat, es va fer l’any 2008-2010 es va fer la modificació
de l’enllumenat de tot el poble, eren de vapor de mercuri i es van substituir per vapor de sodi
però han passat 13-14 anys, i comencen a fallar, abans en reparaves 2 o 3 i ara són 10 o 12,
tot això representa un sobre cost en el manteniment de l’enllumenat públic.

A
q
u
e
s
t
 
d
o
c
u
m
e
n
t
 
é
s
 
u
n
a
 
c
ò
p
i
a
 
a
u
t
è
n
t
i
c
a
 
d
e
l
 
d
o
c
u
m
e
n
t
 
e
l
e
c
t
r
ò
n
i
c
 
o
r
i
g
i
n
a
l
 
c
u
s
t
o
d
i
a
t
 
p
e
r
 
A
j
u
n
t
a
m
e
n
t
 
d
e
 
S
a
n
t
a
 
B
à
r
b
a
r
a
.
 
P
o
d
e
u
 
v
e
r
i
f
i
c
a
r
 
l
a
 
s
e
v
a
 
a
u
t
e
n
t
i
c
i
t
a
t
 
a

t
r
a
v
é
s
 
d
e
l
 
s
e
r
v
e
i
 
d
e
 
v
a
l
i
d
a
c
i
ó
 
d
e
 
l
a
 
S
e
u
 
E
l
e
c
t
r
ò
n
i
c
a
 
d
e
 
l
'
E
n
s
 
a
m
b
 
e
l
 
C
V
E
 
8
D
C
F
E
5
8
F
4
C
E
A
4
5
D
3
8
6
3
D
7
6
1
3
0
A
4
E
9
5
E
8
 
i
 
d
a
t
a
 
d
'
e
m
i
s
s
i
ó
 
1
7
/
0
1
/
2
0
2
3
 
a
 
l
e
s
 
1
1
:
3
8
:
1
3

SIGNAT ELECTRÒNICAMENT PER:
ISABEL VERGE CABALLÉ - DNI ** (SIG) el dia 09/01/2023 a les 08:56:05 i ANTONIO OLLÉS MOLÍAS - DNI ** (SIG) el dia 09/01/2023 a les 09:04:44



Respecte al manteniment de les instal·lacions esportives fa falta incrementar en 15.000 euros i
a Jornades culturals 2.500 euros.
Si vol saber les factures en concret si va a intervenció li diran totes les que són, però com li he
dit, són les últimes que han arribat.
 
La Sra. Franch, som conscients que hi ha una inflació brutal i que els coses han augmentat de
preu, per tant, la modificació de crèdit s’ha de fer per poder pagar, i les festes majors han d’
estar a l’altura de Santa Bàrbara, per això votarem a favor.
 
El Sr. Alcalde dona la paraula al Sr. Garcia.
 
El Sr. Garcia, representant del grup municipal del MAP, la companya del PSC ha fet les
preguntes que jo també volia fer, però voldria saber, a festes majors no havien uns
pressupostos tancats?, de les orquestres, dels bous, dels diferents actes?.
 
El Sr. Alcalde,  el pressupost es prepara al mes de desembre de l’any anterior, i llavors no hi ha
res tancat a principis d’any es comença a treballar.
 
El Sr. Garcia, però hi ha una diferència tan gran de 55.000 euros?
 
El Sr. Alcalde, és una previsió, si recordem que durant dos anys, el 2020 es van fer unes no
festes al 2021 es va gastar una mica més però no es va exhaurir la partida i vam dir quan el
Covid s’acabes farem unes bones festes, i això és el que ha passat el 2022.
 
El Sr. Garcia, hem sembla bé però tampoc cal llençar al casa per la finestra. Votaré a favor.
 
El Sr. Alcalde dona la paraula al Sr. Crespo.
 
El Sr. Crespo, representant del grup municipal d’ERC, votarem a favor perquè les factures s’ha
de pagar i les empreses que han prestat els seus serveis volen cobrar, però ens ha tornat a
passar el mateix amb els vestidors de la nau polivalent també ens vam passar en un 100%. A
més la tramitació no és correcta, s’hagués hagut de fer abans de fer la despesa, perquè
agafem diners d’unes partides que no estan vinculades entre si per passar-los a altres partides,
per això s’ha hagut d’aprovar pel Ple, si no s’hagués fet per Decret d’Alcaldia i ningú se’n
hagués assabentat fins que ni hagués estat fet. Creiem que és una modificació de crèdit que va
fora de temps i que assumeixen que el Secretari titular no vindrà i per tant s’agafen aquests
diners, parlem de quatre regidories diferents, la de festes s’entén perquè havien estat dos anys
sense festes i la gent s’ho mereixia, però creiem que un desajust de 55.000 euros que
representa un 1,9%   del pressupost, s’hauria d’haver previst, ens podem passar perquè els
preus han pujat però una diferència tan gran ens estranya una mica, també ens estranya que
en la reunió ens van dir que la modificació pujava 33.000 i la mateixa nit en la convocatòria del
Ple ens diuen que 55.000 euros, això ens va crear molts dubtes.
Respecte el manteniment de les instal·lacions esportives, s’incrementa en 15.000 euros però
no sabem en què s’han gastat, són factures o què són?
 
El Sr. Alcalde, si que se sap, si vol vostè i jo ens posem un matí i mirem totes les factures.
 
El Sr. Crespo, estic segur, però que hagin factures del mes de gener no és normal s’haurien de
posar més al dia per a que no passin aquestes coses a final d’any, al passar tan de temps ja ni
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ten recordes del que s’ha fet i els diners s’han gastat en altres coses, per tot això creiem que ha
hagut una mica de descontrol per part de tots i entenem el tema de l’augment de preus.
 
El Sr. Alcalde, els pressupostos tal com diu la paraula són una estimació i calcules el que creus
que gastaràs, recordem desembre de 2021, no havia començat la guerra d’Ucraïna, per tant,
fas els pressupostos el millor que pots però no podem saber què ens trobarem, per què arriben
factures del gener ara a finals d’any?, ho hauríem de preguntar als industrials per què tarden
tant de temps en facturar, jo seria el primer que voldria que feina feta feina facturada i estar al
dia, però ara al mes de novembre ens arriben factures de festes que són del mes de juliol.
 
El Sr. Crespo, la factura arriba ara però vostès ja sabien que la feina estava feta.
 
El Sr. Alcalde, si, però si no té presenten la factura tu no pots fer res.
 
El Sr. Crespo, què no hi ha un pressupost previ?.
 
El Sr. Alcalde, d’algunes coses si, però dels manteniments no, van treballant i al final té
presenten la factura. És un tema a parlar amb els industrials de dir-los que facturen amb més
freqüència. Per últim comentar-li que fa pràcticament fa dos anys al Ple del 29/10/2020, van
aprovar el mateix perquè preveiem que partides que no s’exhauririen i les van transferir a unes
altres, 120.000 euros de la partida de festes i 33.500 euros de la fira, que en aquell  moment
portava vostè, els vam transferir a  places i carrers, al conveni de la cambra de Comerç, un
total de153.000 euros, el doble que ara.
 
El Sr. Crespo, perquè no es van fer festes, no es va fer la fira, no ens vam passar amb un
pressupost com que va sobrar es van passar els diners a altres partides, en aquest cas no és
això, en aquest cas és que ens hem passat de les partides previstes i en molt.
 
El Sr. Alcalde, i partides que no gastarem es traspassen a aquestes partides que s’han exhaurit.
 
El Sr. Crespo, però és una llàstima perquè es perd part del romanent.
 
El Sr. Alcalde, les factures s’han de pagar.
 
El Sr. Crespo, és el primer que he dit, que les factures s’han de pagar.
 
El Sr. Alcalde dona la paraula a la regidora de festes.
 
La Sra. Pla, regidora de festes, sempre vam dir que desprès de dos anys en que la gent del
poble no ha tingut festes majors, a més els preus han pujat un disbarat en tots els sectors, van
dir que en faríem una de gran, aquest any m’he passat, si, però ho tornaria a fer, desprès de tot
el que el poble ha passat crec que es mereixia les millors orquestres, els millors bous, els
millors menjars, els millors vestits de pubills i pubilles, perquè recordeu que hem vestit als nois i
a les noies, per al primer dia de festes vam fer un escenari per al canvi de cent pubilles i pubills
i va valdre molts de diners, s’ho mereixien han estat pubilles i pubills d’anys diferents, d’anys
tristos. Que s’hagués pogut calcular millor, potser si, però són coses que vam passant al llarg
de l’any, per exemple tenies el pressupost del vestit de les pubilles però penses perquè els
pubills no els podem fer un xaleco i una moixoneta per a que vagin elegants?, s’ha d’innovar; l’
empresa dels inflables teníem pressupost però hem canviat i n’hem llogat una de més segura.
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S’han augmentat els pressupostos, perquè ja han vist que no hem fet cap acte especial, cap
cosa diferent, són les festes amb els actes de sempre però amb més qualitat.
És curiós, Sr. Crespo, que em digui el que està dient, quan vostè estava al govern vam fer una
modificació del refugi d’animals de 20.000 euros vam passar a 50.000 euros, què és el que no
entén de la modificació de crèdit?.
 
El Sr. Alcalde dona la paraula a la Sra. Estarlich.
 
La Sra. Estarlich, representant del grup municipal d’ERC, respecte el refugi d’animals dir-li que
si vostè no la sap defensar entrant a l’equip de govern, és una regidoria que porta vostè a dia d’
avui, el grup d’Esquerra quan formava part de l’equip de govern vam tenir el seu suport per a
fer el refugi, natros ja no estan a l’equip de govern i vostè com a regidora de medi ambient ho
ha gestionar, i no se que m’està dient quan la modificació es va aprovar per tots en sessió de
Ple.
 
La Sra. Pla, el mateix que ara estem parlant.
 
La Sra. Estarlich, que ara em surti amb la modificació per la construcció del refugi d’animals és
al·lucinant.

Votació:
S'aprova per unanimitat dels membres presents de la Corporació i que legalment el
componen.

Fets

1. La Unitat gestora de l'àrea d'intervenció ha informat de la necessitat de tramitar un expedient
de transferència de crèdits, atès que les despeses que es relacionen a continuació les quals no
poden demorar-se fins a l’exercici següent i la seva consignació pressupostària existent és
insuficient o no ampliable:
 

Aplicació press. Descripció Crèdit inicial Modificació Crèdit definitiu

338-2269903 Festes Majors 160.000,00 55.000,00 215.000,00

342-2120007 Manteniment instal·lacions esportives 60.000,00 15.000,00 75.000,00

334-2260902 Jornades Culturals 15.000,00 2.500,00 17.500,00

165-2100003 Reparació enllumenat públic 40.000,00 3.500,00 43.500,00

  TOTAL   76.000,00  

 
i considerant que el crèdit de les següents aplicacions pressupostàries s’estima no utilitzable
sense pertorbar el servei:
 

Aplicació press. Descripció Crèdit inicial Modificació Crèdit definitiu

920-6320007 Remodelació Edifici Ajuntament 445.000,00 -15.000,00 430.000,00

920-1200000 Retribucions Bàsiques Funcionaris A1 20.406,00 -20.000,00 406,00
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a.  
b.  

c.  

920-1200600 Retribucions Bàsiques Triennis 8.704,00 -3.000,00 5.704,00

920-1210000 Complement de Destí 21.589,00 -8.000,00 13.589,00

920-1210100 Complement Específic 30.916,00 -10.000,00 20.916,00

920-1600000 Seguretat Social Admin.General 199.331,00 -20.000,00 179.331,00

  TOTAL   -76.000,00  

 
2. L’alcalde ha resol iniciar l’expedient de modificació de crèdit mitjançant transferències així
com encarregar a la secretaria intervenció l’emissió de l’informe corresponent.

Fonaments de dret

1. L’article 34 del RD 500/1990, de 20 d’abril disposa que les transferències de crèdit és una de
les modificacions de crèdit que es poden realitzar al pressupost de despeses de l’entitat local i
els seus organismes autònoms.
 
2. L’article 40.1 del RD 500/1990, de 20 d’abril enuncia que la transferència de crèdit és la
modificació del pressupost de despeses mitjançant el qual, sense alterar la quantitat del mateix,
s’imputa total o parcialment el crèdit d’una aplicació pressupostària a altres aplicacions
pressupostàries amb diferent vinculació jurídica.
 
3. L’article 40.2 del RD 500/1990, de 20 d’abril i l’article 179.1 del TRLRHL estableixen que les
bases d’execució del pressupost hauran d’establir el règim de les transferències de crèdit i l’
òrgan competent per  autoritzar-les.
 
4. L’article 40.3 del RD 500/1990, de 20 d’abril i l’article 179.2 del TRLRHL disposen que, en tot
cas, l’aprovació de les transferències de crèdit entre diferents àrees de despesa serà
competència del Ple, excepte quan afectin a crèdits de personal.
 
5. L’article 42 del RD 500/1990, de 20 d’abril i l’article 179.4 del TRLRHL estableixen que les
transferències de crèdit que siguin competència del Ple s’aprovaran seguint les mateixes
normes sobre informació, reclamacions, recursos i publicitat que l’aprovació del pressupost.
Així com la normativa sobre el règim de recursos contenciosos administratius contra els
pressupostos de l’entitat.
 
6. L’article 41 del RD 500/1990, de 20 d’abril i l’article 180 del TRLRHL estableixen les
següents limitacions a les quals estan subjectes les transferències de crèdit:

No afectaran als crèdits ampliables ni als extraordinaris concedits durant l’exercici.
No podran minorar-se crèdits que hagin estat augmentats amb expedients de
suplements de crèdit o transferències, excepte quan afectin a crèdits de personal, i als
crèdits incorporats com a conseqüència de romanents no compromesos de
pressupostos tancats.
No s’incrementaran crèdits que, com a conseqüència d’altres transferències han estat
objecte de minoració, excepte quan afecten a crèdits de personal.
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Aquestes limitacions no afectaran a les transferències de crèdit que es refereixin a
programes d’imprevistos i funcions no classificades ni seran d’aplicació quan es tracti
de transferències motivades per reorganitzacions administratives aprovades pel Ple.

 
7. L’article 47 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases de règim local, disposa
que l’acord per a l’aprovació s’adoptarà per majoria simple del membres presents.

En conseqüència, :S'ACORDA

1. Aprovar inicialment l’expedient de modificació de crèdit  per mitjà de transferències de crèdit,
que s'exposarà al públic durant el termini reglamentari de quinze dies hàbils, mitjançant un
edicte al tauler d'anuncis i al .Butlletí Oficial de la Província
La modificació afectarà les següents aplicacions pressupostàries:
 

Aplicació press. Descripció Crèdit inicial Modificació Crèdit definitiu

338-2269903 Festes Majors 160.000,00 55.000,00 215.000,00

342-2120007 Manteniment instal·lacions esportives 60.000,00 15.000,00 75.000,00

334-2260902 Jornades Culturals 15.000,00 2.500,00 17.500,00

165-2100003 Reparació enllumenat públic 40.000,00 3.500,00 43.500,00

  TOTAL   76.000,00  

 
Aplicació press. Descripció Crèdit inicial Modificació Crèdit definitiu

920-6320007 Remodelació Edifici Ajuntament 445.000,00 -15.000,00 430.000,00

920-1200000 Retribucions Bàsiques Funcionaris A1 20.406,00 -20.000,00 406,00

920-1200600 Retribucions Bàsiques Triennis 8.704,00 -3.000,00 5.704,00

920-1210000 Complement de Destí 21.589,00 -8.000,00 13.589,00

920-1210100 Complement Específic 30.916,00 -10.000,00 20.916,00

920-1600000 Seguretat Social Admin.General 199.331,00 -20.000,00 179.331,00

  TOTAL   -76.000,00  

 
2. En cas que no es presentin reclamacions, l’acord serà ferm i es transferiran els crèdits de les
aplicacions pressupostàries que s'han indicat.
 
3. Donar compte d’aquest acord a la unitat d’Intervenció per a fer les oportunes anotacions i
assentaments.

Règim de recursos:

Si es vol impugnar la present resolució, que posa fi a la via administrativa, procedeix interposar
recurs contenciós administratiu davant el Jutjat Contenciós Administratiu de Tarragona, en el
termini de dos mesos a comptar de l'endemà de la seva notificació.
 
Alternativament i de forma potestativa, es pot interposar recurs de reposició davant el mateix
òrgan que l’ha dictat, en el termini d’un mes a comptar de l'endemà de la seva notificació
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APROVACIÓ MODIFICACIÓ I ORDENACIÓ DE LES ORDENANCES MUNICIPALS 20239. 

El Sr. Alcalde, es modifiquen 2 ordenances fiscals i s’imposa una. Les que es modifiquen són:
L’Ordenança núm.  28 Preus públics Smartcentre, pels nous serveis que ara es donen, com la
impressió objectes 3D o la gravació làser.
 
L’Ordenança número 29 Taxa llar d’infants, per acabar de regular la bonificació en el cas de
que vagin dos germans, i uns dels dos sigui de P2, que com ja saben ara es gratuït en part.
I s’imposa una nova Ordenança la número 35, Taxa per drets d’examen a les proves d’accés a
les places de treball convocades per l’Ajuntament, és una taxa de 20 euros.

Votació:
S'aprova per majoria absoluta amb els vots favorables dels quatre membres de Junts per
Santa Bàrbara, un del MAP, un del PSC i dos dels regidors no adscrits i
dues abstencins d'ERC.

Fets

Aquest Ajuntament pretén aprovar la modificació de les següents ordenances fiscals:
 

Núm. 28 Preu públic per a la prestació de serveis del Smartcentre de Santa Bàrbara.
Núm. 29 Taxa per la inscripció a la llar d’infants.

 
I també té la intenció d’imposar i ordenar la següent ordenança fiscal:
 

Núm. 35 Reguladora de la taxa per drets d’examen per a proves d’accés a les places
convocades per l’Ajuntament de Santa Bàrbara derivades d’oferta pública d’ocupació.

Fonaments de dret

D’acord amb el que establert a l’article 15 del Reial decret legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel
qual s’aprova el text refós de la Llei reguladora de les hisendes locals.
 
La Secretària interventora acctal. ha elaborat una proposta de modificació i ordenació d’
ordenances fiscals 2023.

En conseqüència, :S'ACORDA

PRIMER. Aprovar provisionalment la modificació de les ordenances fiscals:
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Núm. 28 Preu públic per a la prestació de serveis del Smartcentre de Santa Bàrbara.
Núm. 29 Taxa per la inscripció a la llar d’infants.

 
SEGON. Aprovar provisionalment la imposició i ordenació de la següent ordenança fiscal:
 

Núm. 35 Reguladora de la taxa per drets d’examen per a proves d’accés a les places
convocades per l’Ajuntament de Santa Bàrbara derivades d’oferta pública d’ocupació.

 
TERCER. Aquest acord provisional i els textos integres de les ordenances fiscals que s’hi
annexen, pel que fa referència a les modificacions efectuades i a la imposició i ordenació, en l’
altre cas, s’han d’exposar al públic en el tauler d’anuncis d’aquest Ajuntament per un període
de trenta dies des del següent al de la publicació de l’anunci d’exposició al Butlletí Oficial de la
Província, dins el qual els interessats podran examinar l’expedient i presentar, si s’escau,
al·legacions.
 
QUART. Quan no s’hagin presentat reclamacions, s’entendrà definitivament adoptat l’acord
provisional. L’acord provisional elevat a definitiu més les modificacions efectuades i la imposició
i ordenació, en l’altre cas, de les següents ordenances fiscals:
 

Núm. 28 Preu públic per a la prestació de serveis del Smartcentre de Santa Bàrbara.
Núm. 29 Taxa per la inscripció a la llar d’infants.
Núm. 35 Reguladora de la taxa per drets d’examen per a proves d’accés a les places
convocades per l’Ajuntament de Santa Bàrbara derivades d’oferta pública d’ocupació.

 
D’acord amb el que estableix l’article 15 del Reial decret legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel
qual s’aprova el text refós de la Llei reguladora de les hisendes locals, es publicaran al Butlletí
Oficial de la Província, moment en que entraran en vigor.

Règim de recursos:

Contra la present resolució, per tractar-se d’un acte administratiu de tràmit no qualificat, no
procedeix la interposició de cap tipus de recurs

 MOCIONS

MOCIÓ PRESENTADA PEL GRUP MUNICIPAL D'ERC EN DEFENSA DE LA CREMA DE10. 
RESTES VEGETALS ALS MATEIXOS CAMPS DE CONREU

El Alcalde dona la paraula al Sr. Crespo.
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El Sr. Crespo, representant del grup municipal d’ERC, com tots estem al cas del tema de la
crema de restes vegetals als camps de conreu, crec que no fa falta llegir-la tota, només faré
èmfasi al que diu l’article 273.3 de a llei 7/2022.
 
El Sr. Alcalde, és un tema d’actualitat, precisament ahir es va fer una reunió per part d’Unió de
Pagesos a la que van assistir més de seixanta persones, on van explicar com estava el tema.
 
El Sr. Alcalde dona la paraula al Sr. Martí.
 
El Sr. Martí, regidor no adscrit, tinc entès que es va presentar una moció que desprès es va
rectificar pensàvem que aquesta moció no estaria a l’ordre del dia. Creiem que no té cap sentit
a hores d’ara, és cert que és un tema que ens afecta, que afecta als nostres pagesos, però
aquí el problema deriva de la Llei 7/2022   de residus y suelos contaminados para una
economia circular; aprovada pel PSOE y Podemos, amb l’abstenció d’altres partits, aquesta llei
el que ha fet és canviar la regulació de la crema de restes vegetals, el PDecat, el Senador
Ferran Bel, va treballar el tema de la Llei de la PAC, presentant esmenes per a que es pogués
solucionar aquest tema, mentre alguns estan al Govern Central, asseguts a la cadira i no fent el
que han de fer, sinó presentant mocions arreu de Catalunya altres van presentar esmenes per
a que els pagesos poguessin cremar de manera que la setmana vinent al Congrés del Diputats
aquestes esmenes, per cert aprovades per tots els partits del Congrés dels Diputats, seran
aprovades i en dos setmanes passaran al Senat on també s’aprovaran i es publicaran al BOE,
per tant, segurament a finals del mes de novembre s’hauria de poder cremar.
Què passa amb el tema de la Comunitat Valenciana, hi ha gent que diu allí poden cremar i aquí
no, és molt fàcil allí si al·legues motius fitosanitaris per certes plagues te donen permís i aquí
de moment no, sembla que ara es començaran a donar, tot i que a algun pagès se li ha
denegat. És molt lamentable que no ens assabentem del que estan fent a la nostra pagesia, a
més veiem una mica incongruent que a cada Comunitat Autònoma es jugui d’una determinada
manera. Des d’aquí donar les gràcies a la gent que ha presentat esmenes i molt especialment
a Ferran Bel, perquè ha pensat en el seu territori, quan està a un lloc s’ha de treballar i sobretot
treballar per seu territori.
 
El Sr. Alcalde dona la paraula a la Sr. Franch.
 
La Sra. Franch representant del grup municipal del PSC, en la línia de la moció que es debatrà
a continuació i que presenta el PSC dir que, aquesta llei és una llei que està feta a nivell de l’
Estat i que no és prou explícita i que dona poder a les Comunitats Autònomes, per a que
desprès diguin que el Govern Central és centralista, de manera que cada comunitat decidirà
com gestionar aquesta llei, encara que les esmenes s’aprovin el permís especial per a poder
cremar es donarà. Però hem de mirar de cara el futur i acabarem, probablement, molent la
rama, si ens fixem amb criteris de medi ambient, hi ha ajudes per a poder moldre la rama,
interessem-nos en que el Ministeri d’Agricultura ha publicat al BOE aquestes ajudes, no mirem
només la part negativa de les coses, és cert que a curt termini hem de buscar una solució, però
si ens preocupem pels plàstics, per les olors de la sansa, pels purins de les gallines, també ens
hem de preocupar pels incendis que es puguin produir en unes cremes vegetals.
 
El Sr. Crespo, voldria matissar que el grup d’ERC al Congrés va presentar al·legacions per
mantenir la crema però el grup del PSOE i Podemos les van rebutjar. El Sr. Ferran Bel va fer
unes declaracions dient que ja es podia cremar, i eren una mentida, ara s’han de demanar uns
permisos diferents i que triguen quatre o cinc dies, no es demanen a l’Ajuntament aquest el que
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fa és ajudar a demanar-los, ho gestiona, és una feina més que ha recaigut en els treballadors
de les oficines de l’Ajuntament, però si li volem doanr la medalla al Senador Ferran Bel, val
però juguem tots al mateix equip perquè ho va fer molt bé, però ERC va treballar el tema des d’
un principi, inclús va demanar una moratòria, i Unió de Pagesos va denunciar que el Ministeri d’
Agricultura va errar en la redacció de l’article, que cada Comunitat Autònoma faci la seva és
així perquè tenen la competència delegada i totes han fet servir l’argument de malaltia
fitosanitària. Esquerra Republicana ha estat treballant, la resta també.
 
El Sr. Alcalde, el Senador Ferran Bel el que va fer, va ser presentar una esmena que s’acabarà
aprovant però que fins al mes de gener de 2023 no estarà definitivament aprovada, el que ha
dit el regidor no adscrit Sr. Martí és correcte l’esmena la va presentar el Sr. Bel i a cadascú li
hem de donar el que li correspon i qui la va presentar va ser el PeDcat, dit això voldria dir-li Sr.
Crespo que aquesta moció ja està superada per la realitat del dia a dia. Primer se demana la
suspensió i moratòria de la prohibició de la crema de restes vegetals de la famosa llei 7/2022
del 8 d'abril, quan ja no és necessari perquè ja s'està tramitant l’anul·lació de l'article 27.3 al
Congreso i al Senado.
També se demana al govern espanyol l'adequació de la normativa per poder fer les cremes,
quan això és una cosa que ja s'ha fet, però no per part del govern espanyol, sinó pel
departament d'Acció Climàtica, Alimentació i Agenda Rural que es el que té les competències
per desenvolupar-ho, i com ha dit des de les oficines de l’Ajuntament ho estem gestionant per
poder fer focs amb una sèrie de condicionants com la possible existència de plagues, o els
famosos focs d'esbarjo.
En definitiva que aquesta moció, a dia d'avui no té cap sentit.
Com tampoc no té cap sentit que al seu moment s'aprovés aquesta llei per part del govern
espanyol sense buscar l'acord amb les parts implicades, i que ara veient els greus problemes
que això ocasionava i davant les queixes del mon rural de tota Espanya, han hagut de recular, i
fer l'anul·lació de l'article 27.3.
 
El Sr. Martí, en la seva intervenció el regidor Sr. Crespo s’ha dirigit als regidors no adscrits,
quan parlava del PDecat dient que tots juguem en el mateix equip i jo li agrairia que retirés
aquestes paraules perquè ja fa més d’un any que sentim que juguen en el matiex equip o que
entrarem a formar part del mateix equip i potser algú aquestes paraules se les haurà de menjar,
jo en cap cas m’he referit a vostè i a mi no m’han sentat gens bé les paraules que ha dit.
 
El Sr. Crespo, en relació a la seva intervenció Sr. Alcalde, en el senti que aquesta moció ara no
té cap sentit, dir-li que es va presentar al registre de l’Ajuntament en data 4 d’octubre i llavors si
tenia sentit no obstant hem considerat oportú mantenir-la per reforçar el recolzament a la
pagesia. 

Votació:
No s'aprova amb els vots en contra dels quatre membres de Junts per Santa Bàrbara,
dos a favor d'ERC, un a favor del PSC, una abstenció del MAP i dos abstencions dels
regidors no adscrits.

En Manel Crespo i Liñan, regidor de l’Ajuntament de Santa Bàrbara, en representació del
Grup Municipal d’Esquerra Republicana de Catalunya, presenta al Ple d’aquest Ajuntament
la següent:
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MOCIÓ EN DEFENSA DE LA CREMA DE RESTES VEGETALS ALS MATEIXOS
CAMPS DE CONREU

Els darrers mesos el sector agrari català ha expressat el seu malestar la limitació i prohibició
de la crema de restes vegetals, derivada del compliment de la “Ley7/2022, de 8 de abril, de
residuos y suelos contaminados para una economía circular” aprovada pel Congrés de
Diputats el passat mes de desembre, amb el vot contrari d’Esquerra Republicana de
Catalunya.
Aquesta llei, en el seu article 27.3 fa referència a la prohibició de crema de restes vegetals.
Allà s’especifica que “amb caràcter general, no està permesa la crema de residus vegetals
generats en l’entorn agrari o silvícola. Només podrà permetre’s la crema d’aquests residus
amb caràcter excepcional, sempre i quan compti amb la corresponent autorització
individualitzada que permeti aquesta crema, per raons de caràcter fitosanitari que no sigui
possible abordar amb un altre tipus de tractament, motivant adequadament que no
existeixen uns altres mitjans per evitar la propagació de plagues...”
Això limita i prohibeix que els pagesos puguin continuar fent de manera segura les cremes
de restes vegetals agràries i silvícoles als seus propis camps de conreu, com tota la vida s’
ha fet. Aquesta crema ja està regulada per les normes de condicionalitat de les ajudes de la
política agrària comuna i els diferents Reials Decrets espanyols i legislació autonòmica que
se’n deriva
La llei espanyola demana que les restes vegetals generades a l’entorn agrari o silvícola
tinguin un reciclat biològic mitjançant el seu piconatge o trituració, fet que suposarà la
necessitat d’utilitzar i cremar una gran quantitat de combustibles fòssils, i, per tant, una
generació molt elevada de CO_. Per no parlar dels costos que generaria als pagesos,
sobretot petits i persones que s’hi dediquen a temps parcial, el fet d’haver d’adquirir
maquinària per fer una acció que tota la vida han fet mitjançant la crema manual controlada
i segura.
La normativa de fet no preveu cap termini d’adaptació ni tampoc cap ajuda que permetin
als afectats comprar la maquinària i adaptar-la a la nova proposta. Hi ha el risc real que
moltes restes vegetals no siguin tractades als camps i per tant, derivin en problemes
fitosanitaris, especialment de fongs i insectes barrinadors.
A més, l’acumulació de restes vegetals als camps suposa incrementar el perill d’incendis en
aquests conreus, moltes vegades, envoltats de bosc. El Departament d’Acció Climàtica,
Alimentació i Agenda Rural de la Generalitat de Catalunya s’ha mostrat contrari a aquesta
mesura recollida a la Llei i està intentant cercar solucions jurídiques que permetin a la
pagesia continuar efectuant les cremes segures de les restes vegetals als mateixos camps
de conreu.

 
ACORDS

 
1. Demanar al govern espanyol l’aplicació immediata d’una suspensió i moratòria de la
prohibició de crema de restes vegetals als mateixos camps de conreu recollida a l’Art.
27.3 de Ley7/2022, de 8 de abril, de residuos y suelos contaminados para una economía
circula
 
_______2. _______Demanar al govern espanyol la modificació i adequació normativa per
fer possible que la pagesia pugui continuar efectuant les cremes segures de les restes
vegetals als mateixos camps de conreu.
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3. Traslladar l’acord anterior al Ministeri d’Agricultura, a la Conselleria d’Acció Climàtica,
Alimentació i Agenda Rural de la Generalitat de Catalunya, i els grups parlamentaris del
Congrés de Diputats i del Parlament de Catalunya.

PROPOSICIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT DEIS SOCIALISTES DE11. 
CATALUNYA AL PLE DE L’AJUNTAMENT DE SANTA BÀRBARA A LA MÀXIMA CELERITAT
EN L'APROVACIÓ DEL REGLAMENT QUE HA DE PERMETRE LA CREMA DE RESTES
VEGETALS.

El Sr. Alcalde dona la paraula a la Sra. Franch.
 
La Sra. Franch, representant del grup municipal del PSC, aquesta moció es va registrar a l’
Ajuntament el dia 27 de setembre, primer que la d’ERC.
 
El Sr. Alcalde, ERC l’havia presentat abans del 4 d’octubre, però va fer una correcció per això
la hem tractat abans perquè considerem que es va registrar amb anterioritat.
 
La Sra. Franch, li agraeixo l’explicació, potser la nostra moció tampoc tindrà sentit perquè es
demana celeritat en una cosa que ja s’està fent. Rectificar és de savis, quan es proposa una llei
de vegades no es tenen en compte totes les variables, estem d’acord en que la crema de les
restes vegetals no és, des d’un punt de vista mediambiental, adequada?, no és adequada, s’ha
de buscar una solució, a la llarga no cremarem, s’hauran de buscar subvencions, ajudes, la
crema no és la millor solució, per tant, la llei no està mal pensada però afecta, en aquest
moment i en pitjor moment de la història, a un sector que està castigat per una inflació brutal
que si les coses no canvien s’haurà d’abandonar i potser encara que soni populista, no se si
podrem menjar; és un moment molt dolent però ens ho haurem de plantejar, s’hauran de
buscar alternatives.
La pregunta és, es pot cremar o no?.
 
El Sr. Alcalde, a dia d’avui si, si compleixes uns requisits, com que estàs prevenint una plaga o
que has de fer un foc d’esbarjo.
 
La Sra. Franch, poden venir a l’ajuntament a demanar autorització?
 
El Sr. Alcalde, ja fa dies que es pot venir a l’ajuntament a sol·licitar-ho. Li dono la paraula Sr.
Martí.
 
El Sr. Martí, regidor no adscrit, comentar que escoltant les dues mocions on es diu que a cada
Comunitat es pot fer d’una manera o d’una altra, m’imagino que un pagès que tingui finques a
dues Comunitats i que en unes pugui cremar i a les altres no, no ho deu entendré per tant, el
que s’ha de buscar són solucions, està molt bé que en parlem al Plenari però les persones que
han de buscar les solucions són els seus representants als organismes superiors i les han de
buscar ja a un tema que han creat ells, ja que abans es veia fent i no passava res. És possible
que a la llarga no es pugui cremar i acabarem en que les terres seran de tres o quatre
terratinents que tindran tota la maquinària i rebran la PAC, els petits pagesos abandonaran les
terres i llavors si que es podrà produir risc d’incendis, però esperen que tardi temps o que no es
produeixi.
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La Sra. Franch, la PAC si es segueix cobrant anirà encaminada a bonificacions a la trituració de
la rama.
 
El Sr. Alcalde dona la paraula al Sr. Crespo.
 
El Sr. Crespo, representant del grup municipal d’ERC, coincideixo en alguns punt en altres hi
ha punts per polir, coincideixo en que la crema no és la millor solució però el petit pagès no pot
comprar la maquinària necessària per moldre la rama.
 
El Sr. Alcalde, per les mateixes causes que en la moció anterior, Sra. Franch l'he de dir el
mateix, que aquesta moció ja està superada per la realitat del dia a dia, i que ara mateix ja no
té cap sentit. Però voldria fer un comentari, vostè ha dit que a la llarga s’acabarà triturant si o si,
però hem de pensar que hi ha pagesos que encara que els hi trituren gratis, en funció del cultiu
no va bé que quedi repartida pel terra la fusta triturada, en segon lloc una plantació d’oliveres o
cítrics, fixen el carbono i produeixen oxigen, o sigui redueixen el CO2 de l’atmosfera, és cert
que un cop l’any podes i cremes aquelles rames i generes CO2, si fem el balanç del que han
fixat i el que han produït, el balanç és favorable a cremar, és una acció sostenible i podríem dir
inclús favorable al medi ambient, no passa el mateix si cremes plàstics o carbó, en quant al
tema de la malaltia de la fusta si la tritures no acabes amb la plaga, avui per avui la millor
solució és cremar.
Respecte les mocions presentades ERC dona la culpa al Govern Central perquè ha fet la llei
malament i vostè representant del PSC, diu que la culpa és de les Comunitats Autònomes
perquè...
 
La Sra. Franch, no dono la culpa a ningú, les competències estan transferides, cadascuna té la
seva idiosincràsia    
 
El Sr. Alcalde, ho està dient claríssim.
 
La Sra. Franch, no, és el que vostè interpreta.
 
El Sr. Alcalde, per tant, de la mateixa manera que s’ha fet un reglament per suplir fins que la llei
estigui derogada, s’hagués pogut fer abans, per part del Departament d'Acció Climàtica,
Agricultura i Agenda Rural, i no haguéssim hagut de patir tot aquest període d'incertesa. L’any
passat es van fer més de 150.000 sol·licitud de cremes de restes vegetals i incendis atribuïts a
aquestes cremes zero, vol dir que el sistema que havia, de cara els incendis forestals no anava
tant malament.
 
La Sr. Franch, me’n alegro que no hagin hagut incendis però li recordo que el clima està
canviant i si no es regula podem tenir problemes.

Votació:
No s'aprova amb els vots en contra dels quatre membres de Junts per Santa Bàrbara,
un a favor del PSC, dues abstencions d'ERC, una abstenció del MAP i dos abstencions
dels regidors no adscrits.
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La Llei 7/ 2022 de 8 d'abril, de residus i sòls contaminats per a una economia
circular incorpora al nostre ordenament jurídic la directiva europea aprovada en
2018, amb les modificacions que aquesta introdueix a la Directiva Marc de
residus.
 
Davant el caràcter essencial de !'agricultura per a assegurar l' abastament de la
població i el risc fitosanitari associat a les restes agrícoles es podrà permetre la
crema d'aquests residus amb caràcter excepcional, i sempre i quan comptin
amb la corresponent autorització individualitzada, per raons de caràcter
fitosanitari que no sigui possible abordar amb una altre tipus de tractament,
mot ivant adequadament que no   existeixen
altres   medís   per   a   evitar   la   propagació   de   plagues,   o,   en   entorns
silvícoles, amb l'objecte de prevenir els incendis forestals quan no si pugui
accedir per la seva ret irada i posterior gestió, en aplicació de l' exclusió prevista
a l'article 3.2.e)
 
La llei no regula expressament ni el contingut de l'autorització ni el seu
procediment per al seu atorgament. Únicament exigeix que sigui
individualitzada i motivada, quedant a judici de les comunitats autònomes el
contingut de les autoritzacions, el procediment de la justificació i l' autorització a
sí com la designació de l'autoritat competent en l’àmbit de la mateixa. les
autoritzacions hauran d'atorgar-les les autoritats de les comunitats autònomes
amb competència per a valorar la concurrència de les raons fitosanitàries que
podrien justificar la crema deis residus, o aquells competents en matèria de
prevenció d'incendis en el cas d'entorns silvícoles en los que no sigui possible
la retirada i la seva posterior gestió.
 
La Generalitat Valenciana en base a les seves competències ha regulat una
normativa que permetí les cremes amb autoritzacions individuals.
 
En aquesta línia cal assenyalar   que tots els municipis   de Catalunya estan
obligats a tenir un document únic de Protecció Civil Municipal (Decret 115/
2014) on poden figurar mesures en la prevenció d'incendis forestals.
 
Per tot l'exposat, des del grup municipal del Partit deis Socialistes de
Catalunya, instem a aquest consistori a adoptar el següent acord:
 
Demanem al Departament d'Acció Climàtica, Alimentació i Acció Rural la
màxima celeritat en l'aprovació del reglament de desenvolupament
d'aquesta llei, per tal d'evitar costos i danys als pagesos i propietaris de
finques agrícoles.

MOCIÓ QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL ERC-AM PER A LA CREACIÓ I12. 
PARTICIPACIÓ DEL GOVERN ESPANYOL EN UN FONS DE TRANSICIÓ JUSTA DE LES
ZONES NUCLEARS CATALANES

El Sr. Alcalde dona la paraula al Sr. Crespo.
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El Sr. Crespo, representant del grup municipal d’ERC, és una moció que presentem que no
afecta al nostre municipi, però si a municipis del nostre territori.
 
El Sr. Alcalde dona la paraula al Sr. Martí.
 
El Sr. Martí, regidor no adscrit, totes les central nuclears tenen una vida útil i els municipis on
estan implantades han estat molt beneficiades econòmicament, són pobles més petits que el
nostres i aquests pobles sabien que un dia aquestes centrals tancarien.
El Sr. Crespo, és cert que són pobles que s’han beneficiat econòmicament però també han
patit el risc 
 
El Sr. Alcalde, es tracta d'una moció en la que bàsicament se demana crear un fons perquè el
dia que tanquin les centrals nuclears, se pugui fomentar la economia de la zona afectada. Això
està molt bé, però voldria fer algunes consideracions.
Municipis nuclears, con Ascó, Vandellós i els que es troben propers, com Flix, Vinebre, etc...
gaudeixen de unes rendes per càpita molt elevades, per damunt de la mitjana de Catalunya, i
per descomptat molt per damunt de la que podem tenir a Santa Bàrbara per exemple, que com
ja sabran al Montsià tenim les rendes més baixes de Catalunya. només cal fer una ullada a les
dades de l'IDESCAT, per veure que tots aquests municipis actualment són uns privilegiats des
del punt de vista econòmic, i és clar, és normal que es preocupin pel futur, perquè suposo que
voldrien que aquest benestar que ara tenen els duri per sempre. Si algun dia es tanquessin les
central nuclears, tots aquest pobles perdrien la seva principal font d'ingressos, els gran sous,
les grans pensions que ara tenen i podrien acabar com els municipis que ara no tenim les
centrals, i que ens hem d'espavilar per sobreviure de la millor manera que podem.
 
En definitiva això en certa manera, seria les preocupacions del ric que no vol deixar de viure
com a un ric, no sé, me recorda també a les pensions vitalícies que tenen alguns polítics, que
acaben la seva funció de polítics, però volen seguir cobrant de per vida. Com a exemple
podríem posar un municipi com Ascó, que amb menys de la meitat de població que Santa
Bàrbara tenen un pressupost 5 vegades més gran. Tenen canal propi de televisió, piscina
climatitzada, equips de futbol, o de hoquei en categories superiors, etc... de fet els governats d’
allí els problemes que tenen deuen ser per saber en que gastar tants de diners cada any.
 
Per això no deixa de ser sorprenent que un poble molt més pobre com nosaltres haguem
d'aprovar una moció per demanar més diners per uns pobles molt més rics que Santa Bàrbara,
però bé, tampoc volem que ningú ens pugui tatxar d'insolidaris, així que si s'ha de votar a favor,
doncs votarem a favor, i a veure si serveix per alguna cosa.
 
El Sr. Martí, venen eleccions i als partit polítics els fan arribar moltes mocions, però n’hi ha que
ens afecten i d’altres que no, la gent que ens escolta deu dir que potser millor que féssim via i
passem a precs i preguntes que és el que afecta al nostre poble.

Votació:
S'aprova per majoria absoluta amb els vots favorables dels quatre membres de Junts per
Santa Bàrbara, dos d'ERC, un del MAP i dos dels regidors no adscrits i una abstenció del
PSC.
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Els i les habitants dels territoris propers a les centrals nuclears d’Ascó i Vandellòs segueixen
amb preocupació l’anunciada finalització de la vida útil d’aquestes centrals, prevista per a la
dècada vinent, sabedors de l’impacte laboral i social que pot representar per al futur dels seus
pobles. Aquest fet obliga el Govern espanyol a planificar i actuar, amb anterioritat al seu
tancament, i a oferir instruments i recursos que facin possible diversificar l’economia de les
zones nuclears amb l’objectiu de revertir la pèrdua de llocs de treball i oferir una oportunitat de
futur per als habitants d’aquests municipis.
 
A data d’avui cap govern de l’Estat ha presentat un Pla de Transició nuclear o Transició justa
per a les zones nuclears, malgrat l’anunci de les dates del tancament de les centrals. És
important recordar que la competència en matèria nuclear correspon a l’Estat, i que tots els
milions d’euros que les centrals generen en impostos són recaptats pel Govern espanyol.
 
Per exemple, el Fons per al finançament de les activitats del Pla General de Residus
Radioactius va recaptar 468 milions d’euros l’any 2020 en forma de prestació patrimonial de
caràcter públic no tributari. La previsió es que, al final de la vida útil de les centrals nuclears, el
Fons hagi arribat als 11.000 milions d’euros. Addicionalment, l’Estat recapta al voltant de 300
milions EUR l’any per impostos directament vinculats a la producció nuclear.
 
Com que és imprescindible haver de dotar amb el finançament necessari la gestió dels residus
radioactius i el futur desmantellament de les instal·lacions nuclears, entenem que també és
molt important dotar un fons que faci possible reorientar les economies locals que avui dia són
molt dependents de l’activitat que generen les centrals nuclears.
 
Durant els darrers anys, els governs de PP i PSOE, no només no han previst ni anunciat cap
Pla de transició nuclear, sinó que, a més, via el Tribunal Constitucional, han impedit diferents
intents del Govern de Catalunya d’implementar un impost de caràcter nuclear per a crear un
Fons que fes possible actuar abans del tancament de les centrals.
 
Davant la inacció del Govern espanyol, el gener de 2015 la Generalitat de Catalunya
impulsava,   a proposta d’Esquerra Republicana, la creació de dos impostos de caràcter
ambiental, recollits a la Llei 12/2014, del 10 de octubre. Aquesta Llei determinava que el 10 %
del recaptat amb l’impost sobre la producció d’energia elèctrica d’origen nuclear de les centrals
catalanes repercutiria en els municipis situats a les àrees nuclears. L’objectiu era crear un Fons
econòmic de Transició nuclear per a diversificar i reactivar l’economia d’aquestes zones arran
del tancament de les centrals. Aquest Fons es destinaria a crear un teixit econòmic que
facilitaria l’aparició i l’impuls de nous sectors productius, potenciaria la instal·lació de noves
empreses i la creació de nous llocs de treball que substituirien els desapareguts pel tancament
nuclear.
 
Lamentablement, el Tribunal Constitucional, a instàncies del Govern del PP, declarava
inconstitucional aquest impost l’abril de 2016. La Generalitat, posteriorment, va continuar l’
intent i va crear un nou impost amb el qual es podria destinar el 20% del recaptat al Fons per a
la reactivació econòmica i laboral de les zones nuclears, però va tornar a xocar amb un nou
recurs davant del Tribunal Constitucional,  i el manteniment del mateix, per part del govern del
PSOE. El nou impost va ser anul·lat pel Tribunal el març de 2019, fet que obliga la Generalitat
a retornar els 17 milions que ja havia recaptat durant els anys 2017 i 2018.
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Per acabar, el tercer intent de la Generalitat va ser definitiu. Gràcies a la Llei 5/2020, de
Mesures Fiscals, es va incorporar un nou impost sobre les instal·lacions que tenen afectació
sobre el medi ambient i, amb l’aprovació posterior de la Llei de Mesures Fiscals per a l’
any  2022, es va modificar l’Article 8 amb el qual s’afectava el 20% dels ingressos recaptats de
les centrals nuclears per a dotar així el Fons català de Transició Nuclear.
 
Per tant, set anys després, la Generalitat de Catalunya ha pogut crear un fons que aportarà 24
milions d’euros anuals a les zones nuclears catalanes, fins al tancament de les centrals.
Mentrestant, el Govern de l’Estat continua fent deixadesa de la seva responsabilitat respecte al
futur de les zones nuclears i la necessitat d’assegurar una transició laboral, econòmica i
ecològica justa.
 
El Govern espanyol no ha establert cap conveni de Transició Justa destinat al manteniment i a
la creació d’activitat i ocupació de les zones exposades al tancament nuclear; a diferència dels
que sí que ha impulsat en altres àmbits energètics afectats, com el de combustibles fòssils o
les centrals tèrmiques. Ni tampoc ha establert una proposta de calendari i actuació d’
acompanyament a sectors i col·lectius en risc, cosa que asseguraria la fixació de població a les
zones afectades pel tancament nuclear i la diversificació i especialització coherent amb el
context socioeconòmic.
 
Tenint en compte la responsabilitat del Govern espanyol en matèria nuclear, i la  necessitat d’
assegurar un futur  econòmic i laboral per als pobles de les zones nuclears d’Ascó, Vandellós i
Cofrents, es proposen els següents:
 
ACORDS
 
1. Demanar al Govern de l’Estat que elabori i implementi un Pla de Transició nuclear,  a partir
del 2023, per assegurar la diversificació econòmica i la reindustrialització de les àrees nuclears
d’Ascó, Vandellòs i Cofrents, arran del tancament definitiu de les centrals.
 
2. Demanar al Govern de l’Estat que, a partir del 2023, contribueixi a dotar el Fons de Transició
Nuclear de la Generalitat de Catalunya amb el mateix import que aporta anualment l’
administració catalana, mitjançant la recaptació finalista de l’impost sobre les instal·lacions amb
impacte mediambiental, que   aniran a càrrec dels ingressos públics estatals provinents del
sector de l’energia nuclear.
 
3. Traslladar els acords anteriors a la Conselleria d’Empresa i Treball de la Generalitat de
Catalunya, al Ministerio para la Transición Ecológica y el Reto Demográfico, al Ministerio de
Industria, Comercio y Turismo, i als grups parlamentaris del Congrés de Diputats i del
Parlament de Catalunya.

MOCIÓ PRESENTADA PEL GRUP MUNICPAL D'ERC PER L’APROVACIÓ DEL13. 
MANIFEST DE L’ACORD SOCIAL PER L’AMNISTIA I L’AUTODETERMINACIÓ

El Sr. Alcalde dona la paraula al Sr. Crespo.
 
El Sr. Crespo dona lectura a la moció presentada per ERC.
 
El Sr. Alcalde dona la paraula al Sr. Martí.
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El Sr. Martí regidor no adscrit, res a comentar és una moció molt semblant a la que ja es va
votar fa un any.
 
El Sr. Alcalde dona la paraula a la Sra. Franch.
 
La Sra. Franch, representant del grup municipal del PSC, ens abstindrem, però hi coses en les
que estem d’acord, el dia 1 d’octubre va se un dia dels més vergonyosos d’aquest país, és un
fet constatable i una opinió personal, no n’estic orgullosa però desprès per molts de fets que
posteriorment van venir del Govern de Catalunya tampoc. Respecte l’amnistia crec que s’
arribarà a aquest punt i l’autodeterminació si la plantegen des del punt de vista d’un referèndum
també hi arribarem algun dia, en consens i amb diàleg.
 
El Sr. Alcalde, Sr. Crespo, suposo que ho té present, ho ha comentat el regidor Martí, però
voldria recordar-li que al Ple del juny del 2021, o sigui fa menys d'any i mig, ja ens va presentar
una moció molt semblant a aquesta, en la que també se demanava l'amnistia, el fi de la
repressió, etc..., en aquell moment, ja li vaig dir, i li torno a repetir avui, que la petició d'amnistia
el seu partit ja la va voler presentar l'any passat al Congreso de los Diputados, per cert Sra.
Franch, el seu partit no la van admetre a tràmit.
 
La Sra. Franch, les lleis canvien, està parlant en passat, potser no serà amnistia potser serà
una altra paraula.
 
El Sr. Alcalde, tornem a estar en el mateix punt, i no sé exactament què és el que espera
aconseguir ara, el que si que he vist és comparant les dues mocions és que del juny de 2021 a
aquesta d'avui, hem passat de 2.800 represaliats a 4.500. Això vol dir que en 16 mesos la llista
s'ha incrementat en 1.700 persones, Sra. Franch governant el PSOE, no són de l’1 d’octubre, i
això dona que surt aproximadament a 25 represaliats nous cada setmana, és realment
sorprenent, no se Sr. Crespo si vostè ens sabria desglossar aquests xifra de 4.500 represaliats,
per saber de què estem parlant.
 
El Sr. Crespo, no tinc les dades però em sembla lamentable que jugui amb això.
 
El Sr. Alcalde, no jugo són xifres que ha dit vostè, però dit això, voldria fer la reflexió de que tots
hauríem d'utilitzar en la seva justa mesura la paraula repressió, perquè si continuem fent-la
servir amb tanta frivolitat i falta de rigor, a aquest pas la buidarem de contingut, perquè per
exemple, si els detinguts per cremar contenidors, rebentar aparadors, i saquejar comerços
resulta que son "represaliats", quan el que són realment, en la meva opinió, delinqüents, em
sembla que estem fent un mal favor a aquelles persones que realment si que han sofert
episodis repressius, en forma d'abusos policials o causes judicials injustificades, per tant,
repeteixo, anem amb compte amb aquestes xifres de represaliats, i amb certs qualificatius,
perquè al final penso que el que aconseguirem es que ningú faci cas de los casos reals, que
haver-los “hay-los”. De fet, fa uns dies a una intervenció al Parlament, vaig poder escoltar un
Diputat de la CUP recriminant als membres del Govern, que ara es d'ERC en solitari, que
vostès són un govern repressor, perquè resulta que els mossos havien fet detencions
injustificades, donan cobertura a desallotjaments d'habitatges i la Generalitat se persona com a
acusació en algunes causes obertes contra manifestants... ja veu, Sr, Crespo, quina ironia,
segons la CUP són vostès uns governats repressors.
 

A
q
u
e
s
t
 
d
o
c
u
m
e
n
t
 
é
s
 
u
n
a
 
c
ò
p
i
a
 
a
u
t
è
n
t
i
c
a
 
d
e
l
 
d
o
c
u
m
e
n
t
 
e
l
e
c
t
r
ò
n
i
c
 
o
r
i
g
i
n
a
l
 
c
u
s
t
o
d
i
a
t
 
p
e
r
 
A
j
u
n
t
a
m
e
n
t
 
d
e
 
S
a
n
t
a
 
B
à
r
b
a
r
a
.
 
P
o
d
e
u
 
v
e
r
i
f
i
c
a
r
 
l
a
 
s
e
v
a
 
a
u
t
e
n
t
i
c
i
t
a
t
 
a

t
r
a
v
é
s
 
d
e
l
 
s
e
r
v
e
i
 
d
e
 
v
a
l
i
d
a
c
i
ó
 
d
e
 
l
a
 
S
e
u
 
E
l
e
c
t
r
ò
n
i
c
a
 
d
e
 
l
'
E
n
s
 
a
m
b
 
e
l
 
C
V
E
 
8
D
C
F
E
5
8
F
4
C
E
A
4
5
D
3
8
6
3
D
7
6
1
3
0
A
4
E
9
5
E
8
 
i
 
d
a
t
a
 
d
'
e
m
i
s
s
i
ó
 
1
7
/
0
1
/
2
0
2
3
 
a
 
l
e
s
 
1
1
:
3
8
:
1
3

SIGNAT ELECTRÒNICAMENT PER:
ISABEL VERGE CABALLÉ - DNI ** (SIG) el dia 09/01/2023 a les 08:56:05 i ANTONIO OLLÉS MOLÍAS - DNI ** (SIG) el dia 09/01/2023 a les 09:04:44



Per acabar, i encara que pensem que aquesta moció no servirà per aconseguir res de nou, la
votarem a favor per solidaritat amb aquelles persones que realment pateixen o han patit algun
tipus de repressió.
 
La Sra. Franch, penso que és un problema de conceptes, vostè ha dit no estem ben bé d’acord
amb el terme repressió, l’amnistia i l’indult no són el mateix, les lleis canvien perquè les
circumstàncies afortunadament canvien i en que hi hagi repressió no hi estic d’acord.
 
El Sr. Crespo, repressió n’hi ha, hi ha persones que han d’estar exiliades per expressar la seva
opinió...
 
La Sra. Franch, no és per expressar la seva opinió.
 
El Sr. Crespo, la diputada Anna Gabriel va estar exiliada i no tenia cap condemna. Per a mi
repressió no és una persona que ha cremat un contenidor, soc el primer en condemnar-ho, hi
ha més de 800 persones amb causa judicial, 2.560 persones que han estat investigades, 1.066
que van resultar ferides, si per a vostè els fets de l’1 d’octubre no és reprimir..., cadascú veu les
coses de forma diferent.
 
El Sr. Alcalde, respecte de l’1 d’octubre, coincideixo plenament amb el que ha dit la regidora
Sra. Franch, allò va ser vergonyós, un acte repressiu en contra de la població, que esperem
que no es torni a repetir, coincideixo amb que també ha dit que a posteriori es van fer una sèrie
d’accions per part del Govern de Catalunya que hauríem de pensar si van estar o no ben fetes.
 
El Sr. Crespo, segurament tothom es va equivocar.

Votació:
S'aprova per majoria absoluta amb els vots favorables dels quatre membres de Junts per
Santa Bàrbara, dos d'ERC, un del MAP i dos dels regidors no adscrits i una abstenció del
PSC.

Sr./Sra. Manel Crespo i Liñan, portaveu del Grup Municipal d’Esquerra Republicana de
Catalunya-AM de l’Ajuntament de Santa Bárbara, ve a formular per la seva aprovació la
següent MOCIÓ PER L’APROVACIÓ DEL MANIFEST DE L’ACORD SOCIAL PER L’
AMNISTIA I L’AUTODETERMINACIÓ.
 

ANTECEDENTS I MOTIUS
 

En la darrera dècada, la societat catalana ha protagonitzat un llarg procés democràtic,
amb una mobilització persistent i singular, per decidir lliure i pacíficament el seu present
i el seu futur. De les primeres consultes populars, a la manifestació contra la sentència de l’
Estatut, passant per la consulta del 9N i fins arribar al referèndum de l’1-O, brutalment reprimit
per l’Estat, i la vaga general del 3 d’octubre.
 
Aquest octubre farà cinc anys de l’inici d’un canvi de cicle marcat per una llarga
repressió que encara no ha acabat. La seva continuïtat –avui, ara i aquí– és un fet que va
des de la pervivència de l’exili fins a les més de 800 persones amb causa judicial encara
oberta. Arran d’aquells fets, més de 2.562 persones han estat investigades i les estimacions
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més acurades estimen en més de 4.500 les persones afectades, comptant les 1.066 persones
ferides l’1-O. Per contra, cap responsable d’aquella violència policial ha estat condemnat sinó
tot el contrari: tots han estat ascendits, guardonats i condecorats.
 
Malgrat tot, rere cinc anys complexes i difícils i encara sota l’actual context de bloqueig, volem
palesar que durant tot aquest temps el posicionament clarament majoritari de la societat
catalana ha estat clar i inequívoc, de forma continuada i ininterrompuda, davant la dinàmica
repressiva viscuda i respecte a la necessitat d’un marc democràtic de resolució del conflicte. I
és això què volem posar en valor: entre el 70% i el 80% de la societat s’ha posicionat,
ahir i avui, contra la repressió i a favor d’una sortida democràtica.
 
També en aquests cinc anys, els més destacats organismes internacionals de defensa
dels drets humans, múltiples instàncies judicials europees i fins al Consell d’Europa han
constatat l’anomalia democràtica que vivim. L’excepcionalitat jurídica, penal, penitenciària i
policial viscuda ens situa com una excepció. El catàleg desplegat ha estat tristament extens –
de la guerra bruta a cada inhabilitació, de l’aplicació del 155 a recórrer a tipus penals especials
(sedició, rebel·lió, terrorisme), de les multes milionàries a la presó, fins a arribar a l’espionatge
cibernètic massiu. Tot plegat, mentre la suspensió de lleis catalanes, la prohibició de debatre
en seu parlamentària qüestions com la monarquia o l’autodeterminació o la ingerència judicial
en el model educatiu configuren l’altra cara d’una mateixa moneda.
 
En temps convulsos, la regressió, la involució i la degradació democràtica ens afecta a
totes i tots. Amb el retrovisor panoràmic del temps viscut i els llums llargs que cerquen una
resolució democràtica, avui insistim en que les bases de qualsevol sortida passen per la fi de la
repressió i la construcció d’un marc democràtic de resolució. Difícilment hi haurà alternativa
democràtica si no es resolen les conseqüències del conflicte ni s’aborden les arrels del mateix.
 
Per tot l’anteriorment exposat, el Grup Municipal de Esquerra Republicana de Catalunya- AM
proposa al Ple de l’Ajuntament l’adopció del següent acord:
 
L’Ajuntament de Santa Bárbara, atès l’impuls civil que promou un ampli Acord Social per l’
Amnistia i l’Autodeterminació, expressa el seu suport a:

L’amnistia, entesa com la necessitat d’una solució col·lectiva i integral per a totes les
persones exiliades, encausades i represaliades.

 

L’autodeterminació, entesa com la necessitat d’un marc de resolució democràtica
basat en el respecte a l’exercici de la lliure determinació de la societat catalana.

 
I per a que quedi constància, als efectes oportuns, s’acorda també donar trasllat de la present
resolució a l’Acord Social per l’Amnistia i l’Autodeterminació.

MOCIÓ PRESENTADA PEL GRUP D'ERC EN RECONEIXEMENT I DESGREUGE DE LES14. 
VÍCTIMES DEL FRANQUISME

El Sr. Alcalde dona la paraula a la Sra. Franch.
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La Sra. Franch, representant del grup municipal del PSC, votarem a favor encara que per
alguns és un tema antic, que hem d’oblidar, que d’avançar, per desgràcia encara s’ha de
recordar.

Votació:
S'aprova per majoria absoluta amb els vots favorables dels quatre membres de Junts per
Santa Bàrbara, dos d'ERC, un del PSC i dues abstencions dels regidors no adscrits i una
abstenció del MAP.

Recentment s’ha aprovat la Llei de Memòria Democràtica de forma definitiva, una llei que
malgrat suposar alguns avenços queda lluny de ser una normativa justa en quan a reparació de
les víctimes de la guerra civil i dictadura. Durant el tràmit parlamentari es van introduir algunes
modificacions al text, com la declaració d'il·legalitat del Règim feixista que es va implantar a
l'estat espanyol entre el període 1936-1978. Aquesta era una reivindicació molt repetida tant de
la societat civil del moviment memorialístic com de partits polítics antifranquistes, i que va
quedar pendent a la Llei del 2007.
 
Si bé el Projecte de Llei de l'actual Llei de Memòria Democràtica inclou un reconeixement
general i estudis per a la reparació integral de víctimes, no explicita la declaració d'il·legalitat
del Règim (i conseqüentment els òrgans i els estaments judicials). No obstant això, en la
tramitació parlamentària i fruit de la negociació parlamentària amb Esquerra Republicana i EH
Bildu, la Llei de Memòria Democràtica ha acabat recollint la il·legalitat del règim, la nul·litat de
les sentències i òrgans i l'obligatorietat de fer-ne constar expedients judicials així com el dret a
una declaració personal de reconeixement i reparació.
 
Aquesta llei aprovada per les Corts Generals segueix l'estela de què ja es va aprovar, per
unanimitat, el 29 de juny de 2017 al Parlament de Catalunya i que explicitava la il·legalitat -i
nul·litat de les seves sentències- del tribunal de “l'auditoria de Guerra de l'Exèrcit d'Ocupació”,
anomenada posteriorment “auditoria de Guerra de la IV Regió Militar” i que va actuar al territori
del Principat de Catalunya durant el període 1938 a 1978. En concret, el text aprovat al
Parlament deia el literal següent: "es dedueix la nul·litat de ple dret, originària o sobrevinguda,
de totes les sentències i resolucions de les causes instruïdes i dels consells de guerra, dictades
per causes polítiques a Catalunya pel règim franquista". Aquesta declaració va comportar
l'expedició de certificats de nul·litat per part del Departament de Justícia de la Generalitat de
Catalunya a les víctimes i/o familiars que ho demanessin i a aquest efecte es va crear un
mecanisme per facilitar la petició a l'administració.
 
A tot l'Estat i durant tota la dictadura -des del 1936 al 1978- es compten per centenars de milers
els sentenciats per motius ideològics i polítics. La Llei, a més i també arran de la negociació
parlamentària, s'obre a l'estudi de les persones represaliades i sentenciades per motius polítics
fins més enllà de l'aprovació i l'entrada en vigor de la Constitució el 1978. Així doncs,
l'aprovació per part de les Corts Generals d'un text similar, correspondria al Govern espanyol
actuar en conseqüència, sempre respectant de manera escrupolosa la legislació i les
competències autonòmiques i el principi de subsidiarietat.
 
És imprescindible dur a terme amb urgència la reparació de víctimes que estableix la Llei. Tant
perquè el temps fa que vagin desapareixent els familiars directes, com perquè la dreta
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espanyola sempre ha obstaculitzat la implementació de qualsevol mesura de memòria
democràtica.
 
Així mateix, finalment, per la significació històrica i simbòlica, cal destacar la persecució,
sentència i execució de l'únic president electe per part del feixisme a Europa i en tota la
història: Lluís Companys i Jover. Va ser capturat per la Gestapo -en la seva col·laboració amb
el Règim franquista- i, després de ser sentenciat en judici sumaríssim per un tribunal militar,
afusellat el matí del 15 d'octubre del 1940 al Castell de Montjuïc. Aquest assassinat té una
càrrega clara i explícita que cal rescabalar, reconèixer i reparar per part d'un estat que es diu
que és una democràcia plena. En aquest sentit, doncs, i passats més de vuit dècades d'aquella
ignomínia, i en virtut de l'entrada en vigor del nou text legislatiu sobre memòria democràtica,
caldria establir un mecanisme clar de desgreuge per part del govern espanyol envers la
institució que representa al poble de Catalunya i el que va ser el seu màxim representant electe
com a cent vint-i-tresè President de la Generalitat entre l'11 de maig de 1936 i, fins al dia del
seu assassinat, el 15 d'octubre de 1940.
 
Per tots aquests motius, el grup municipal d’Esquerra Republicana-AM a Santa Bárbara
proposa l’adopció dels següents ACORDS:
 
PRIMER.- Publicar, de manera accessible per a tota la ciutadania i en el termini més breu
possible, els noms de les víctimes sentenciades per tribunals franquistes.
 
SEGON.- Instar, d'ofici i de manera immediata, a l'expedició de certificats de nul·litat de les
sentències promulgades pel Tribunal Especial per a la Repressió de la Maçoneria i el
Comunisme, el Tribunal d'Ordre Públic, així com els Tribunals de Responsabilitats Polítiques i
Consells de Guerra constituïts per motius polítics, ideològics, de consciència o creença
religiosa. Així mateix, es faci constar en els expedients judicials corresponents la nul·litat de la
sentència.
 
TERCER.- Instar, d'ofici i de manera immediata, el Ministeri de Justícia a l'expedició de les
declaracions de reconeixement i reparació personal previstes a l'article 5.4 de la Llei de
Memòria.
 
QUART.- Instar, d'ofici i en paral·lel al que indica el punt anterior, i també en compliment de
l'article 5.4 de la Llei de Memòria Democràtica, el Ministeri de Justícia a la publicació de la
nul·litat de la sentència a l'expedient judicial corresponent.
 
CINQUÈ.- Demanar al Govern espanyol que, en virtut de la nova legislació, la declaració
d'il·legalitat i il·legitimitat del règim i la consegüent nul·litat de les sentència, realitzi un acte
formal de desgreuge envers el Molt Honorable President de la Generalitat, Lluís Companys i
Jover, sentenciat a mort per judici sumaríssim i assassinat pel feixisme el 15 d'octubre de 1940.
Que aquest reconeixement i desgreuge es faci extensiu envers el poble de Catalunya tenint en
compte que Lluñis Companys n'era el president elegit democràticament.
 
SISÈ.- Construir, en el menor termini de temps possible i d’acord amb el Departament de
Justícia de la Generalitat de Catalunya i el Ministeri de la Presidència, Relacions amb les Corts
i Memòria Democràtica un grup de treball que acordi els termes en què es durà a terme l'acte
solemne.
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SETÈ.- Traslladar els següents acords al Govern espanyol, al Departament de Justícia i als
grups parlamentaris catalans amb representació al Congrés dels Diputats.

 PRECS I PREGUNTES

INTERVENCIONS15. 
 
El Sr. Alcalde dona la paraula al Sr. Martí.
 
El Sr. Martí, regidor no adscrit, agrair al regidor Sr. Espuny el monument als no nascuts d’una
moció que vam presentar i que es va aprovar per unanimitat.
Respecte al tall de l’aigua que s’ha dut a terme per netejar el dipòsit, comentar que es va dir
que estaria tallada fins les 6 del matí i demanar per la propera vegada que s’acoti millor.
 
El Sr. Alcalde dona la paraula al regidor Sr. Espuny.
 
El Sr. Espuny, regidor de serveis, el dipòsit de l’aigua resulta que no està dividit i els que si que
ho estant quan es netegen les canonades no pleguen aire. A les 5,30 hores ja havia aigua a la
part de baix del poble però es creen bosses d’aire que són molt difícils de fer sortir, l’últim cop
que es va netejar van estar tres o quatre dies en que als pisos més alts sortia aigua però amb
poca pressió.
 
El Sr. Martí, una qüestió respecte l’empresa de biosansa Catsud, saben si l’ECA que va fer els
anàlisis estava avisada o es va presentar per sorpresa?
 
El Sr. Alcalde, suposo que es van posar en contacte, normalment t’avisen, però ho haurien de
preguntar a l’empresa.
 
El Sr. Martí, si t’avisen pots estar més preparat. Després de la reunió que va mantenir
AMEVESABA amb la Consellera ara fa deu dies, aquesta va prendre el compromís de poder
instal·lar l’estació de control de l’aire. Sabem que després de la moció aprovada al Ple es va
enviar una carta a la Conselleria, però ara la Consellera ha agafat el compromís, vostè pensa
enviar alguna carta a la Consellera desprès d’això?
 
El Sr. Alcalde, ja vaig explicar el dilluns a la ràdio que tan bon punt sortís de la ràdio enviaria
una nova carta al departament d’Acció Climàtica i Medi Ambient que la Consellera s’havia
compromès amb l’associació AMEVESABA de que a Santa Bàrbara s’instal·laria una estació
de control de l’aire fixa, de manera que totes les llargues que m’estaven donant a mi des del
passat mes d’abril, en el sentit que no corresponia perquè ja n’hi havia tres al territori, després
que el cost econòmic era molt elevat 200.000 € més 10.000 € de manteniment, tot el que estic
dient està documentat, l’últim cop ens van dir que si de cas una estació mòbil, però que fins al
mes de març de 2023 tampoc podria ser, jo quan va venir la Consellera Jordà i es va
comprometre a que posarien una estació fixa, vaig donar salts d’alegria, perquè el tema és
desencallarà si al Director general li sembla cara que li pregunti a la seva Consellera, esperó
que la Consellera sigui una persona de paraula i que si ha dit que s’instal·larà que s’instal·li. El
mateix dilluns es va enviar la carta al Sr. Marc Sanglas que és qui se’n encarrega d’aquests
temes, a més dient-li que com Alcalde de Santa Bàrbara estic esperant la data de quan vindran
a instal·lar-la.
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El Sr. Martí, hem tingut un estiu amb moltes molèsties en quant a fum i olor provinent de la
fabrica de sansa, sobretot a la zona de les piscines municipals i també a la resta del poble,
excepte la setmana de festes majors que van parar la producció. S’han fet les analítiques,
vostès les tenen, l’empresa va dir que estaven al llindar, és un tema que preocupa, sabem que
els resultats són confidencials, però no creuen que s’haurien de fer públics?.
 
El Sr. Alcalde, al mateix programa de ràdio ja vaig dir que si per mi fora ja estarien publicats
però a l’informe hi ha una clàusula que ens va enviar l’empresa dient que és confidencial i que
no se’n pot fer difusió. Passo la paraula a la regidora de medi ambient que va estar en la reunió
del 26 de juliol.
 
La Sra. Pla, d’acord amb la reunió mantinguda l’empresa ens va passar l’informe dels resultats
dels tres valors que els analitzen, com ha dit el Sr. Alcalde hi ha una clàusula de confidencialitat
i m’he posat en contacte amb l’enginyeria que porta el tema i han reiterat que els resultats de l’
informe no es poden fer públics, desprès he trucar a l’Alcalde de La Galera i la secretària està
mirant si legalment mitjançant el portal de la transparència tenen l’obligació de publicar-los però
en tot cas l’obligació serà de l’Ajuntament de La Galera, en cap cas és una obligació de l’
Ajuntament de Santa Bàrbara.
 
El Sr. Martí, entenem que l’Alcalde de La Galera té aquests resultats, creiem que s’haurien de
fer públics perquè estan jugant amb la salut de les persones del nostre poble, esperem que es
solucioni el problema i que es facin públics els resultats.
Volia fer un comentari al Sr. Alcalde vostè cada dilluns va a la ràdio al programa l’Alcalde
respon i desprès van els membres d’AMEVESABA, sap que soc l’únic que estic de mediador
entre tots dos, per això li diria que, és un problema de tot el poble, ells han aconseguit tenir una
reunió amb la Consellera però sense el suport de l’Ajuntament de Santa Bàrbara no poden
anar a cap lloc, potser haurien de pensar més en el poble, potser haurien de baix el to,
asseure´s i parlar.
 
El Sr. Alcalde, em semblen bé les seves paraules, estaríem tots més tranquils i com se que
vostè té contacte amb AMEVESABA un bon començament seria no insultar, ja que, la persona
que insulta no facilita el diàleg, no vull que siguem amics íntims només demano que no m’
insultin, trobo que seria un bon començament per refer ponts, si és que realment hi ha aquesta
voluntat, sempre he dit que per part meva no tinc cap problema però no m’agrada que em
toregin, em semblen bé les seves paraules.
 
El Sr. Martí, aquesta setmana a vingut a entregar al camp de futbol la selecció femenina de les
Terres de l’Ebre, cada cop hi ha més equips i, hi ha una mica de problemàtica pel tema de les
dutxes perquè no hi ha pressió és un tema que no és d’ara, demanar si de cara l’any nou es
pogués fer algun manteniment per solucionar-ho.
 
El Sr. Alcalde dona la paraula a la Sra. Panisello.
 
La Sra. Panisello, regidora d’esports, no és d’ara, fa temps que hi ha aquest problema i de fet
fent-se el manteniment i reduint les dutxes als vestidors se va intentar que hi hagués més
pressió, però no ha hagut una gran millora, és cert que quan coincideixen varis equips i també
pel fet que les canonades tenen uns anys en les que s’ha acumulat calç tenim aquest problema
i esperem poder-hi posar remei.
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El Sr. Martí, també ens han comentat que a la rotonda de la plaça de l’Alto, al carrer Doctor
Ferran, el que va cap al dipòsit de l’aigua hi ha gravilla, s’ha de treure?.
 
El Sr. Alcalde, en aquell tram s’han fet totes les feines soterrades, s’ha posat el calaix de
formigó i a la partida de l’execució de les obres de la fase 3 no hi havia més crèdit, per això es
va cobrir amb reg asfàltic per a que fins que comenci l’execució de la fase 4 es pugui circular,
però la renovació de l’asfalt i les voreres corresponen a la fase 4.
 
El Sr. Martí, respecte la subvenció que es va demanar dels fons Next Generations se sap com
està?
 
El Sr. Alcalde, encara no hem tingut resposta, em sembla que ara al mes de novembre s’
acabava el termini i suposo que resoldran.
 
El Sr. Martí, al final del carrer Tortosa cruïlla amb el carrer Lleó XIII, suposo que degut a l’aigua
s’han fet clots i alguns cotxes toquen al terra mirar de solucionar-ho, a la mateixa zona hi ha
cotxes abandonats, es trauran o què?
 
El Sr. Alcalde dona la paraula al regidor Sr. Espuny.
 
El Sr. Espuny, regidor de governació, en relació al cotxes abandonats s’està duent a terme la
tramitació i si realment es troben abandonats al final es desballestaran.
 
El Sr. Alcalde, n’hi ha un que fa mesos que està abandonat, de fet li estan robant peces, poc a
poc l’estan desmuntant, han agafat aquell lloc per abandonar cotxes, és una llàstima que la
tramitació administrativa sigui tan llarga però un cop finalitzat se’n anirà directe a la deixalleria.
 
El Sr. Martí, respecte la llar d’infant, alguns pares s’han hagut queixes, reunions, perquè es van
pagar un diners pel material per la inscripció de P2 i encara no s’han tornat, quan es tornaran?
 
El Sr. Alcalde, si, des d’intervenció m’han dit que ja està preparat i en la propera transferència
es faran les devolucions.
 
El Sr. Martí, en la comissió informativa duta a terme ahir es va parlar del tema del bar de les
piscines municipals que de cara l’any vinent està a l’aire, demanar que el més ràpid possible es
pugui actuar, allí només quedaran quatre parets i si s’ha de fer alguna actuació com més aviat
es puguin fer millor. Voldria fer-los una proposta i és que el funcionament del bar no només
sigui de sant Joan al final de la temporada de les piscines, sinó que es pugui donar l’oportunitat
de gestionar-lo durant més temps.
 
El Sr. Alcalde dona la paraula a la Sra. Panisello.
 
La Sra. Panisello, regidora d’esports, un cop acabada la temporada d’estiu es va fer una reunió
amb els actuals concessionaris, per fer balanç i per contrastar la informació que ens havia
arribat en el sentit que no continuarien amb la concessió, ens va manifestar que realment en
principi la seva intenció era no continuar, però només va venir a la reunió un dels dos
concessionaris i vam quedar que ens ho dirien de forma definitiva. Si hem de treure una nova
licitació tindrem en compte fer les modificacions que suposin una millora del servei.
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El Sr. Martí, quan el regidor Sr. Crespo era regidor de governació, es van pintar les cantonades
dels carrer que conflueixen amb el passeig de les Escoles per a que hi hagués més visibilitat a l’
hora d’incorporar-te al passeig, ha anat bé, però s’haurien de replantejar que només es pogués
aparcar a la banda de la dreta pujant des de la cooperativa.
Un altre prec, respecte el bar de la plaça de bous, igual que s’ha fet la nau polivalent, el refugi d’
animals, que la brigada quan pugui faci un bar fix, igual com tenen la societat de caçadors,
perquè allò està molt malament, si mai s’acaba el futbol o els bous, quedaria un magatzem per
guardar coses.
Per últim, està molt bé la tanca que s’ha posat al voltant del camp de futbol però li trobo una
pega, si estàs fora de la tanca igualment veus el partit, per això demanar que es posi una
borrassa.
 
El Sr. Alcalde, l’objectiu de la tanca no era que la gent veges els partits sense pagar, que
també, sinó que no s’entri al camp de gespa a jugar gent que no és esportista, gent amb
gossos, amb patinet, intentar que les instal·lacions perdurin una mica més.
 
El Sr. Martí, demano que es tingui en compte. Desitjar de part dels regidors no adscrits una
bona fira de l’oli, i felicitar la regidora de fires Sra. Panisello, perquè està treballant bé el
programa de la fira i de les jornades gastronòmiques.
 
El Sr. Alcalde dona la paraula a la Sra. Franch.
 
La Sra. Franch, saben que la Mancomunitat de la Taula del Sénia ha inclòs la nostra estació de
tren dins una ruta cicloturística?
 
El Sr. Alcalde, ho se bastant bé perquè actualment soc el President de la Mancomunitat, està
feta la sol·licitud, la idea és adequar aquell espai i fer una via ciclable en direcció a Freginals el
que suposa més de dos-cents mil euros, si no recordo malament, però com he dit a dia d’avui
encara no tenim resposta del Ministerio de Transición Ecológica
 
El Sr. Alcalde dona la paraula al Sr. Garcia.
 
El Sr. Garcia, representant del grup municipal del MAP, un parell de coses, al terreny propietat
de l’ajuntament de dalt de la plaça de bous van plegar les garrofes i van tallar moltes rames
que no s’han recollit i el dia que faci vent aquestes s’escamparan pels carrers del voltant,
demanar que es recullin.
 
El Sr. Alcalde, es revisarà.
 
El Sr. Garcia, una pregunta pel regidor d’agricultura, en relació als clots del camins es poden
arreglar?, no dic tots perquè hi ha molts diners a gastar però almenys els que estan més
malament, com el camí Vell de la Galera, el camí del Molí de Vallés que va cap al camp de tir
que has de sortir del camí perquè els bordissos ocupen part del camí, potser em diran que això
no és cosa de l’ajuntament que haurien de ser els propietaris els que ho tallessin o com a
mínim dir-los-ho que ho fessin.
 
El Sr. Alcalde dona la paraula al Sr. Espuny.
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El Sr. Espuny, regidor d’agricultura, li aconsellaria que es donés una altra volta pels camins
perquè fa quinze dies que una parella de la brigada estan tallant les rames que entren dins els
camins i les deixen dins la finca del propietari que no les talla i estan fent una bona feina,
perquè molt pagesos que van amb tractors i carretes grans ens ho han agraït. Però quan hi ha
una altra prioritat els he de treure dels camins i posar-los a fer feines al poble. Respecte el camí
Vell de la Galera hi ha uns clots que fins que no sàpiga com tinc la partida pressupostària no
els puc arreglar.
 
El Sr. Garcia, aquests clots venen de l’any passat.
 
El Sr. Espuny, si no ho recorda, dir-li que l’any passat es va fer tot el camí Vell de la Galera
amb formigó, una parella de la brigada va fer tots els clots, que és el camí que es transita més i
també el que es desgasta més. Tal com he dit si tinc prou partida s’arreglaran aquests clots, els
del camí de la Fita i un altre. 
 
El Sr. Alcalde dona la paraula al Sr. Crespo.
 
El Sr. Crespo representant del grup municipal d’ERC, el nostre grup vol felicitar primer que res
a l’Equip de Govern, en especial a la regidoria de cultura fent-ho extensiu a tots els tècnics i
organitzadors que va participar en el Rihihiu, que ha estat un èxit, els felicito Sr. Espuny,
desitjant que continuï creixent en els propers anys.
 
El passat 30 de maig aproximadament vaig enviar-li un llistat de punts del poble que estaven
malmesos, he vist que alguna coseta s’ha fet, avui per exemple al carrer Sol he vist que s’han
iniciat les obres.
 
El Sr. Alcalde, correcte, tot arriba de vegades costa més de vegades menys.
 
El Sr. Crespo, m’agradaria saber des del mes de juny quins punts d’aquells quaranta-un, s’han
fet?, i el que més hem preocupa és la tanca del parc dels Segadors, que no se si s’ha posat.
 
El Sr. Alcalde, la tanca està demanada i no tardarem molt en tenir-la 
 
El Sr. Crespo, els dos trams de tanca amb IVA inclòs són 157,30 euros, des del mes de maig
que ho vaig demanar, crec que ha hagut temps per fer-ho, el cost no és elevat i és per
seguretat dels xiquets.
 
El Sr. Alcalde, respecte la llista que diu vostè, fa una mica de trampa perquè cada punt és un
clot, d’aquesta manera podríem fer quatre-cents punts. Si s’han fixat per la zona de la
Barceloneta s’estan fent parxes o trossos de carrers que estaven molt malmesos des de feia
temps i que precisaven una reparació per fi ha arribat el dia, avui han rascat l’asfalt i demà
vindrà el camió amb l’asfalt i s’asfaltaran i continuarem, depèn de la capacitat del camió de l’
asfalt, s’ha d’anar calculant i anirem arranjant zones, per arreglar l’estat de molts carrers que
estant molt malmesos.
 
El Sr. Crespo, per acabar, en relació al tema de l’estació de control mediambiental, tinc que
posar una petita queixa al to que va utilitzat en parlar de la Consellera l’altre dia a l’emissora de
ràdio, avui no tant però ha estat una mica incorrecta, venint d’una autoritat com és vostè, la
Consellera com que és superior a un tècnic, al Director territorial, ella va prioritzar, no és que
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Alcalde President

Antonio Ollés Molías

Secretari acctal.

Isabel Verge Caballé

faci falta ja que amb les tres que hi ha n’hi ha prou sinó que va veure que havia una mica d’
alarma social, s’estudiaria i es faria el possible per posar-la i segurament que complirà la seva
paraula.
 
El Sr. Alcalde, així ho espero, Sr. Crespo abans he estat molt moderat en parlar de la
Consellera, perquè realment si expressés el que sento és una mica d’indignació, ja que
presentar-te a un poble i amb tots els respectes, i a uns representants d’una associació
mediambiental prometre’ls que es farà una cosa, que l’Alcalde porta sis mesos demanant,
recordo que l’Alcalde és el representant legítim del poble, i han passat d’ell, li han anat donant
llargues, i que la Consellera es presenti sense haver preguntat prèviament a l’Alcalde, hi ha
algun problema al vostre poble?, perquè els membres de l’associació AMEVESABA m’han
demanat cita tres o quatre vegades, què passa?, i que a ells els digui si, si ho farem per motius
de sensibilitat social, no per motiu de qualitat de l’aire no, sinó perquè com sou tan insistents
posem l’estació per a que em deixeu tranquil·la, abans no ho he dit, però em sembla un menys
preu a la màxima autoritat del poble i no és que vulgui presumir de tenir una autoritat, però si
arribes a un poble i passes olímpicament de l’Alcalde i vas prometen coses a unes persones,
que em sembla molt bé perquè m’ha obert totes les portes, considero que no és la manera
correcta de procedir; també entenc que vostè ha de defensar la seva Consellera a capa i
espasa.
 
El Sr. Alcalde dona la paraula a la Sra. Franch.
 
La Sra. Franch, representant del grup municipal del PSC, la Consellera és de tots, i li he de
donar la raó en que és una falta de cortesia o d’educació no comptar amb vostè,
independentment del partit polític que sigui, però reitero la Consellera és de tots.   
 
El Sr. Alcalde, totalment d’acord.
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